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Vážení čtenáři, 
ihned na začátku se musím omlu-

vit za trapný překlep v minulém čísle,
kdy jsem nechtěně uvedl, že počet oby-
vatel Chlumce nad Cidlinou má zase
již přes 2300 obyvatel. Samozřejmě má
nyní přes 5300 obyvatel. Počet obyva-
tel se v průběhu roku pohybuje, díky
výstavbě na Krašově, v ulici Vrchlické-
ho a v ulici Říhově by se ale mohl ještě
zvýšit. S tím původním mylným číslem
bychom se dostali asi do osmnáctého
století.

Dne 31. ledna zastupitelstvo zvolilo,
po odstoupení pana radního Ing. Pav-
la Školníka, který se stal tajemníkem
městského úřadu, nového člena rady
města. V tajné volbě se jím stal pan
Ing. Jaroslav Špičák, který získal 12 plat-
ných hlasů z 21. Ing. Špičák je profesí
ekonom a jistě obohatí svými zkuše-
nostmi rozhodování výkonného orgá-
nu města.

Obdržel jsem zprávu, že naše měs-
to v rámci plánované návštěvy Králo-
véhradeckého kraje přivítá velmi vzác-
nou návštěvu v podobě prezidentského
páru, pana Václava Klause s manžel-
kou Livií. Stane se tak dne 10. dubna
2007, návštěva bude trvat jednu hodi-
nu a pana prezidenta přivítáme v na-
šem novém Klicperově domě kolem
deváté hodiny dopolední. Proběhne
i asi třicetiminutová diskuse s občany.
Srdečně všechny zvu, udělejte si čas, pro
naše malé město je to jistě výjimečná
událost.

Vyvíjíme další aktivity na opětovné
zvýšení státního příspěvku na výkon
státní správy. Jak jsem již psal, naše pra-
covní skupina obcí II. typu získala na
rok 2007 navýšení do státního rozpoč-
tu o 180 milionů korun, je to ale pouhá
třetina skutečné potřeby. Proto připra-
vujeme ústavní stížnost na stát ČR,
předsedám ve Svazu měst a obcí Čes-
ké republiky tomuto typu menších měst,
kterých je 183. Vedeme jednání s mís-
topředsedou Senátu panem Petrem
Pithartem a také zahajujeme vstupní
jednání s ochráncem lidských práv dok-
torem Motejlem. Je to velmi obtížné,
ale musíme bojovat. Do toho mě vel-
mi citlivě zasáhlo náhlé úmrtí mého
místopředsedy a velkého kamaráda
Petra Šolce, který byl starostou města

Albrechtice. Především s ním po boku
jsem odvedl mnoho práce v tomto smě-
ru. Zemřel náhle na těžkou mozkovou
příhodu v pouhých 51 letech a já poci-
_uji hořký pocit osamění v našem spra-
vedlivém boji a pocit jisté marnosti.
Zdraví máme jenom jedno a rvát se za
spravedlnost i pro stovky dalších měst
stojí ztrátu nervů a asi i toho zdraví.
Nezištných lidí, jako byl můj kamarád
Petr, bychom si měli moc vážit. Není
jich totiž mnoho.

Prvního února jsem svolal do své
kanceláře velké jednání za účelem do-
pravního značení. 19. prosince byla
uvedena do provozu dálnice a dopo-
sud nikdo neprovedl značení na dálnič-
ních přivaděčích, ani u Chlumce nad
Cidlinou, ani u Hradce Králové. Pří-
tomní zástupci Policie ČR, Ředitelství
silnic a dálnic i úředníci Královéhra-
deckého kraje přislíbili nápravu od
konce února. 

V médiích jsou skloňovány Libiša-
ny, jaká je tam tristní dopravní situa-
ce. Přitom tam jezdí pouze osobní au-
tomobily. Horší situace je v Novém

Městě, kudy denně projedou tisíce ka-
mionů. Dokonce se uvažuje o tom, že
za Praskačkou bude vybudován další
provizorní sjezd, aby se ulehčilo Libiša-
nům. To bude stát desítky milionů ko-
run a situaci s nedostavěnou dálnicí to
stejně neřeší. Prezidium Pozemkového
fondu ČR opět spí, jako již celý minu-
lý rok. Paní Ing. Havránková, jako ma-
jitelka strategických 18 hektarů pozem-
ků pod plánovanou trasou D 11, totiž
nechce nabízených třicet milionů ko-
run, ale 250 hektarů ucelené zeměděl-
ské půdy. V naší republice vládne v tom-
to ohledu dokonalý marasmus, poslanci
odmítli jediný rozumný zákon, který by
po vzoru Německa, Itálie a dalších ze-
mí takovéto situace řešil. 

Dne 17. února proběhlo vítání ma-
lých občánků Chlumečánků. Během ro-
ku tuto malou, ale milou akci děláme
dvakrát až třikrát, aby nám ze sboru
mrňousků nepraskly ušní bubínky a ta-
ké proto, aby se maminky, tatíčkové,
babičky, dědouškové a další do naší za-
sedačky nebo mramorového sálu zám-
ku Karlova Koruna vešli. V březnu na
shledanou.

Miroslav Uchytil
starosta
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POTLESK PRO KRÁSNÉ DÍVKY SLOVO STAROSTY 

fotografie k článku na straně 16, 17 - autor Antonín Fibigr

������
�	
���

�����
�������

����
�	
���

����
��������

�������
�	���

��������
�	���

�����
��������

����
������

Město Albrechtice
Zastupitelstvo města
ČSA 27/10
793 95  Město Albrechtice

Chlumec nad Cidlinou 6. 2. 2007

Vážení zastupitelé,

obdržel jsem zprávu z nejsmutnějších, že 31. 1. 2007 náhle zemřel Váš pan
starosta. Dovolte mi, abych alespoň tímto prostřednictvím vyslovil upřímnou
soustrast jeho rodině i Vám. S Petrem jsem se osobně seznámil před dvěma
lety a spojilo nás pevné pouto přátelství a oboustranný zájem o rozvoj našich
měst. Jak víte, pracovali jsme oba na tom, aby naše města a nejenom ta, nýbrž
i dalších 500 měst a obcí v České republice, mělo rovné podmínky pro výkon
státní správy. Petr Šolc vykonával pod Svazem měst a obcí ČR funkci místo-
předsedy pracovní skupiny obcí II typu. Kdykoliv jsme stanovili v Praze termín
společného pracovního setkání, nestalo se nikdy, aby si nenašel čas a nepřijel
z velké dálky, aby pomohl svými zkušenostmi našim snahám, které již vyústily
ve velký úspěch a pomohli jsme tak 183 městům a 260 obcím s výkonem stát-
ní správy. 

Petr Šolc byl jedním z opravdu velkých starostů Vašeho města a věřím, že
památku na něj, stejně tak jako já, nikdy nevymažete ze svých srdcí. Čest jeho
památce.

Miroslav Uchytil
starosta
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M - SILNICE a.s. Pardubice, VIAPRO-
JEKT s.r.o. Hradec Králové a Valbek
spol. s r.o. Liberec
! Schválila obeslání následujících
firem pro veřejnou zakázku malého
rozsahu dle zákona č. 137/2006 Sb.,
o veřejných zakázkách, „Projektová do-
kumentace stavby Občanské centrum
- Chlumec nad Cidlinou“: Ateliér 11, s.r.o.
Hradec Králové, ARCHITEP, s.r.o. Hra-
dec Králové, PROIS a.s. Hradec Králové
a PK - Ing. arch. Jan Zima Chlumec nad
Cidlinou.
! Schválila uzavření smlouvy mezi
Městem Chlumec n.C. a Centrem evrop-
ského projektování KHK ve věci zpra-
cování projektu komunikace do prů-
myslové zóny.
! Uložila vedoucí odboru správy
majetku a investic zadat zpracování
oddělovacího geometrického plánu na
dodatečný výkup pozemků pro tuto
komunikaci.
! Vzala na vědomí vyjádření firmy
MULTIAQUA s.r.o. Hradec Králové ve
věci odvodnění pozemku u bytového
domu 593/IV v Zimově ulici. Uložila
investičnímu technikovi materiál pře-
dat zástupcům domu pro další využití.
! Schválila výpůjčku pozemkových
parcel p.p.č. 1390/2 a 1390/3 v k.ú.
Chlumec n.C. od Královéhradeckého
kraje - SÚS KHK oblast Hradec Králo-
vé, Rychnov n.K. pro výstavbu společné
stezky pro chodce a cyklisty podél ko-
munikace Palackého.
! Schválila pronájem části st.p. 180
v k.ú. Chlumec nad Cidlinou o výměře
20 m2 Bohumilu Klozovi pro umístění
prodejního stánku na dobu neurčitou
s 3 měsíční výpovědní lhůtou za cenu
1.000,- Kč/m2 a rok.
! Schválila pronájem části st.p. 180
v k.ú. Chlumec nad Cidlinou o výměře
24,5 m2 Ladislavě Klozové pro umístě-
ní prodejního stánku na dobu neurči-
tou s 3 měsíční výpovědní lhůtou za
cenu 1.000,- Kč/m2 a rok.
! Schválila ukončení nájemní smlou-
vy dohodou s Mediaprint-Kapa - proná-
jem pozemku pro umístění novinového
stánku v Zimově ulici (část p.p.č. 1317/5
v k.ú. Chlumec n.C.) k 31. 1. 20007.
! Uložila tajemníkovi zjistit stano-
visko ředitelek mateřských škol ve věci
využívání školkových hřiš_ maminkami
s malými dětmi. Poté uložila zveřejnit
informaci ve smyslu vyjádření ředitelek
v Chlumeckých listech.

! Uložila vedoucí odboru správy ma-
jetku a investic sdělit pí Hubáčkové, že
Město neuvažuje o výstavbě dětského
hřiště ve dvoře Klicperova domu s tím,
že dodatečně jí bude sděleno i stano-
visko ředitelek MŠ k možnosti využívá-
ní hřiš_ v mateřských školách mamin-
kami s malými dětmi.
! Schválila spolupořadatelství násle-
dujícího 60. ročníku Klicperova Chlum-
ce spolu s DS Klicpera a vzala na vě-
domí informace DS Klicpera o způ-
sobu pořádání divadelní přehlídky s tím,
že další kroky v této věci budou postup-
ně upřesňovány.
! Schválila zápůjčku mikrofonů
z Klicperova domu i subjektům, jejichž
zřizovatelem není Město, na základě
protokolu o zápůjčce, ve kterém bude
stanovena vratná kauce 5.000,- Kč.
! Vzala na vědomí dramaturgický
plán Klicperova domu na I. pololetí
2007 s tím, že filmová představení bu-
dou promítána 2x týdně. 
! Schválila nákup převíjecího stolu
pro filmové kopie v ceně cca 30.000,- Kč.
Neschválila nákup reflektoru - hledáč-
ku pro Klicperův dům. 
! Schválila převod příspěvku firmy
ASEKOL s.r.o. Praha ve výši 10.000,- Kč
(za každý smluvně provozovaný sběrný
dvůr či sběrné místo na území obce,
kde budou zpětně odebírána použitá
elektrozařízení) firmě PERNT-ORO
Chlumec nad Cidlinou.
! Uložila tajemníkovi urgovat u pa-
na Pernta možnost umístění sběrných
kontejnerů na sklo a plasty u LIDLu
a zároveň odboru výstavby a ŽP v této
věci jednat se zástupci LIDLu.
! Schválila žádost o poskytnutí do-
tace z rozpočtu odboru umění a kniho-
ven Ministerstva kultury ČR na program
„Informační centra veřejných knihoven“
v rámci programu VISK3.
! Doporučila zastupitelstvu schvá-
lení částky 980.800,- Kč na financová-
ní Střediska sociálních služeb Chlu-
mec n.C. o.p.s. v roce 2007 s tím, že
Město Chlumec n.C. bude nadále usi-
lovat o snížení vlastních vnosů formou
dotací.
! Schválila následující složení ko-
mise k inventarizaci muzejních sbírek:
sl. Čáslavská, pí Hudcová, pí Krátká
a PhDr. Zahradník.
! Schválila úpravu začátku pracov-
ní doby strážníků městské policie od
6.30 hod s účinností od 9. 1. 2007.

USNESENÍ Z 5. ZASEDÁNÍ
RADY MĚSTA

konaného dne 22. 1. 2007

Rada města:

! Vzala na vědomí informace ve-
doucího TSBH o prodeji Avie formou
aukce za vyvolávací cenu 14.000,- Kč.
Aukce se uskuteční 7.2. 2007.
! Uložila vrchnímu strážníkovi MP
jednat s DI PČR Hradec Králové jed-
nat o možnosti umístění informačního
radaru v Kozelkově ulici na základě na-
bídky firmy Tarmac CZ a.s.
! Schválila umístění stojanů se sáč-
ky a koši na psí exkrementy na těchto
místech: ul. Sadová (křižovatka s od-
bočkou k autobusovému nádraží), ul.
Zámecká (křižovatka s ul. Družstevní),
ul. Rooseveltova (křižovatka s ul. Dvořá-
kova), ul. Riegrova (křižovatka s ul. Ří-
hova), ul. Mládežnická (křižovatka s ul.
Vrchlického), ul. Tylova (křižovatka s ul.
Škroupova), ul. Komenského (křižovat-
ka s ul. B. Němcové), ul. 9. května (kři-
žovatka s ul. Josefa Slavíčka), ul. B. Něm-
cové.
! Schválila jako dodavatele akce
„Nákup univerzálního nosiče nástaveb
a přídavných zařízení v kategorii N1“
firmu TRUCK servis s.r.o. Čáslav s tím,
že uložila místostarostovi požádat
Společnou Cidlinu o dotaci na jednu
z nástaveb - sypač. V případě, že toto
nedopadne, tak i sypač uhradí Město
ze svého rozpočtu.
! Schválila pronájem místnosti v bu-
dově bývalé školy v Lučicích pí Klouč-
kové za podmínek schválených radou
města usnesením 18-20/2/06. Nájemní
smlouva bude uzavřena až po vyklizení
objektu, které společnými silami prove-
de TSBH a občané Lučic.
! Neschválila plošný zákaz parková-
ní nákladních aut v Lučicích.
! Uložila vrchnímu strážníkovi MP
projednat s DI PČR Hradec Králové
možnost zřízení přechodu pro chodce
u autobus. zastávky v Lučicích.
! Uložila starostovi urgovat u ŘSD
ČR Praha měření hluku z dálnice v Lu-
čicích a Pamětníku.
! Nemá námitek proti tomu, aby
p. Václav Šmíd opětovně pořádal pod-
zimní posvícení ve městě, a uložila ve-
doucí odboru správy majetku a investic
s výše jmenovaným jednat o podmín-
kách konání posvícení v intencích loň-
ské smlouvy. Ú
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USNESENÍ ZE 4. ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA MĚSTA

konaného dne 31. 1. 2007

Zastupitelstvo města:

! Schválilo, v návaznosti na usne-
sení zastupitelstva 4/3/06, převod částí
parcel dle PK 926, 927 a 928/2 v k.ú.
Chlumec n.C. (příjezdová komunikace
k průmyslové zóně) na Město Chlumec
nad Cidlinou za cenu dle platných ce-
nových předpisů (úřední cena) ke dni
uzavření vlastní kupní smlouvy s tím,
že kupující uhradí geometrický plán,
kolek za vklad kupní smlouvy do ka-
tastru nemovitostí a zajistí ocenění pře-
váděných pozemků. Prodávající zapla-
tí daň z převodu nemovitostí.
! Schválilo, v návaznosti na usnese-
ní zastupitelstva 5/3/06, převod pozem-
kových parcel 1417/6-9 a 1417/11-14
o celkové výměře 1.129 m2 na Město
Chlumec n. Cidl. za cenu 53,20 Kč/m2

s tím, že kupující uhradí geometrický
plán, kolek za vklad kupní smlouvy do
katastru nemovitostí a zajistí ocenění
převáděných pozemků. Prodávající za-
platí daň z převodu nemovitostí.
! Schválilo, v návaznosti na usne-
sení zastupitelstva 6/2/06, bezúplat-
ný převod části p.p.č. 1390 v k.ú. Chlu-
mec n. Cidl. (dle geometrického plánu
číslo 1526-309/2006 nově vzniklé
p.p.č. 1390/2 a 1390/3 o celkové výmě-
ře 1.359 m2) z majetku Královéhradec-
kého kraje do vlastnictví Města Chlu-
mec nad Cidlinou.
! Schválilo, v návaznosti na usnese-
ní zastupitelstva 7/2/06, po realizaci no-
vé příjezdové komunikace k průmyslové
zóně, bezúplatný převod části stávající
komunikace do Lišic včetně pozemku
(část 1414/2 v k.ú. Chlumec n. C. od sil-
nice E 67 po novou komunikaci) z ma-
jetku Královéhradeckého kraje do vlast-
nictví Města Chlumec n. C. Schválilo
záměr bezúplatného převodu části bu-
doucí komunikace včetně pozemků od
silnice E 67 po komunikaci Lišická
z majetku Města Chlumec n.C. do vlast-
nictví Královéhradeckého kraje.
! Neschválilo záměr prodeje části
st.p. 1190 v k.ú. Chlumec nad Cidlinou.

! Neschválilo záměr prodeje částí
p.p.č. 890/30 a 890/74 v k.ú. Chlumec
nad Cidlinou.
! Neschválilo záměr prodeje části
p.p.č. 21/4 v k.ú. Chlumec nad Cidlinou.
! Schválilo text Petice proti diskri-
minaci obyvatel venkova, organizované
Spolkem pro obnovu venkova České
republiky. 
! Schválilo prodej podílu Města
Chlumec nad Cidlinou v Chlumecké
průmyslové s.r.o. druhému společníko-
vi, tj. firmě A-SANGEO a.s. Uložilo ra-
dě města zajistit ukončení veškerých
závazků vyplývajících z dosavadní čin-
nosti Chlumecké průmyslové s.r.o.
! Vzalo na vědomí záměr převodu
pozemků p.p.č 343/11 a 343/42 v k.ú.
Lišice (průmyslová zóna) pro výstavbu
průmyslového areálu firmy GEZ indus-
try s.r.o. Uložilo radě města dále pokra-
čovat v jednání s budoucím investorem
a uložilo starostovi pozvat zástupce fir-
my p. Zitka do příštího zastupitelstva
k prezentaci firmy.
! Vzalo na vědomí dvě žádosti
o koupi objektu bývalého vepřína v are-
álu Chlumecké průmyslové zóny a ko-
nečné rozhodnutí učiní až po dokon-
čení majetkových převodů okolních
pozemků kolem zmíněného objektu.
! Schválilo záměr převodu pozem-
ků p.p.č. 356/6 v k.ú. Lišice a p.p.č.
631/3 v k.ú. Lužec n.C. (průmyslová zó-
na) pro výstavbu průmyslového areálu
firmy Broumovské stavební sdružení
s.r.o. za minimální cenu 3.250.000,- Kč
a uložilo radě města dále pokračovat
v jednání s budoucím investorem.
! Schválilo záměr prodeje části p.p.č
1200/5 v k.ú. Lužec n.C. v areálu Chlu-
mecké průmyslové zóny (Městu zůsta-
ne pás v šíři cca 3 m od stávající be-
tonové komunikace). Uložilo jednat
o ceně.
! Schválilo zrušení veřejnoprávní
smlouvy na poskytování jednorázových
dávek sociální péče s obcí Písek do-
hodou ke dni právní moci rozhodnutí
Krajského úřadu Královéhradeckého
kraje. 
! Schválilo zrušení veřejnoprávní
smlouvy na poskytování jednorázových

dávek sociální péče s obcí Převýšov do-
hodou ke dni právní moci rozhodnutí
Krajského úřadu Královéhradeckého
kraje. 
! Vzalo na vědomí informaci o vý-
ši rozpočtu pečovatelské služby na rok
2007.
! Zvolilo za člena rady Ing. Jarosla-
va Špičáka. 
! Vzalo na vědomí záznam o kon-
trole kontrolního výboru ohledně čer-
pání rozpočtu 2. etapy investičních
opatření v základní škole.
! Uložilo tajemníkovi požádat pa-
na Pernta o obnovení a doplnění sym-
bolů na kontejnerech na separovaný
odpad.

USNESENÍ ZE 4. ZASEDÁNÍ
RADY MĚSTA

konaného dne 8. 1. 2007

Rada města:

! Uložila vrchnímu strážníkovi měst-
ské policie požádat firmu ELTODO do-
pravní systémy, s.r.o. o nastavení sema-
forů ve městě ve všedních dnech takto:
7.00 - 8.00 hod. a 11.30 - 14.00 hod.
V ostatní dobu všedních dní a o víken-
dech bude signalizace v pohotovostním
režimu. 
! Uložila vrchnímu strážníkovi MP
jednat s DI Policie ČR ve věci změny
dopravního značení (zrušení doprav-
ní značky „Zákaz zastavení“) na náměs-
tí v úseku od přechodu pro chodce u re-
staurace U Jelena až po cukrárnu na
základě žádosti p. Dvořáka. 
! Neschválila pořízení vodovodní
přípojky do domu čp. 25/III v Palacké-
ho ulici. Uložila vedoucímu bytového
hospodářství znovu vyčistit studnu u to-
hoto domu, průběžně ji dezinfikovat
a zabezpečit ji proti vnikání cizích těles.
! Schválila obeslání následujících fi-
rem pro výběrové řízení na zpracování
projektové dokumentace na opravu ko-
munikací schválených zastupitelstvem:
TRANSCONSULT, s.r.o. Hradec Králo-
vé, Dopravně inženýrská kancelář, s.r.o.
Hradec Králové, Ateliér architektury
Šuda - Horský, a.s. Hradec Králové,

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
A RADY MĚSTA
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boji, Tomáš Seidl za 1. místo družstev ve Střeleckém
víceboji SBTS ČR a Tomáš Drahorád za 1. místo druž-
stev na XIII. ročníku Mezinárodního mistrovství ČR SBTS
v branném víceboji mládeže.

Fotbalisté - starší žáci - vedoucí J. Koza, M. Mázl,
J. Loukotka

Toto družstvo se stalo vedoucím mužstvem I. třídy kraj-
ské soutěže.
O úspěších našich mladých fotbalistů jste pravidelně in-
formováni prostřednictvím Chlumeckých listů.

Kategorie dospělých

Tomáš Čepelák za 3. místo na Mistrovství světa v lovu
přívlačí v Portugalsku.

Jaroslav Vilgoš - westernové jezdectví - Mistrovství ČR ČJF
2006 za 3. místo Reining amatér, 1. místo v oblastním
mistrovství Reining senior 2006, Mistrovství ČR WRC 2006
- 2. místo v kategorii Reining amatér, 3. místo v kategorii
Reining senior.

Dagmar Komorová - šipky
- 1. místo na Grand Prix
ČR v kategorii ženy - jed-
notlivci, 2. místo v Evrop-
ském poháru žen, mistry-
ně Evropy 2006 v kate-
gorii Warm Up, mistryně
Evropy 2006 v kategorii
žen.

Rovněž o úspěších jed-
notlivých oceněných v ka-
tegorii dospělých jsme vás
podrobně informovali v Chlu-
meckých listech.

Po obdržení pamětních listů a věcných darů se besedo-
valo o velkých úspěších, ale i o činnosti jednotlivých organi-
zací. Ing. Miroslav Uchytil neskrýval radost nad úspěchy na-
šich mladých, nadějných reprezentantů a popřál jim mnoho
dalších úspěchů v jejich činnosti.

Závěrem je třeba poděkovat nejen všem oceněným za
skvělou reprezentaci našeho města, jejich vedoucím, tre-
nérům i rodičům, ale i DDM a Městu za podporu těchto
aktivit.

Mgr. Milena Komárková
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Ve středu 7. února 2007 v podvečer se v zasedací míst-
nosti radnice konalo již tradiční setkání nejlepších zástup-
ců sportovních a zájmových organizací města se starostou
Ing. Miroslavem Uchytilem a místostarostou Mgr. Otakarem
Kuchařem. Stejně jako v minulých letech se této akce ujala
komise pro zájmovou činnost a sport pod vedením pana Pet-
ra Zborníka.

Není náhodou, že mezi nominovanými byli i zástupci
organizovaní v DDM. Pokud se vám dostanou do ruky Chlu-
mecké listy pravidelně, není to pro vás žádná velká novi-
na, protože téměř každý měsíc se o jejich úspěších může-
te dočíst. Když jsem se rozhlédla kolem sebe, viděla jsem
tu důvěrně známé tváře, i když přibyly i osoby nové. Je skvě-
lé, že někteří své úspěchy zopakovali a někteří je dokon-
ce i vylepšili.

Všichni úspěšní reprezentanti obdrželi pamětní list z ru-
kou starosty města, knižní dar a organizace praktické po-
můcky pro tréninky dle vlastního výběru. Pro všechny bylo
také připraveno malé pohoštění, které připravil pan Milo-
slav Malý.

OCENĚNI BYLI:

Letečtí modeláři - vedoucí Ing. Antonín Šimerda
Jan Koníček za 2. a 4. místo v Přeboru leteckých mode-
lářů žáků Královéhradeckého kraje, Tomáš Bereščák
za 4. místo na Mistrovství ČR leteckých modelářů žáků
a Martin Kycelt za 2. a 3. místo v Přeboru leteckých mo-
delářů žáků Královéhradeckého kraje.

Judo - vedoucí Petr Černohorský, Pavel Zima, Pavel
Khop

Miloš Steklý za 3. místo na Mezinárodním turnaji v Ma-
|arsku a za 2. místo na Mistrovství ČR dorostenců a Do-
minik Wagner za 7. místo na Mistrovství ČR v judu.

Střelci - vedoucí František Veselý, Lubomír Sura,
Šárka Krejčová

Filip Novotný za 1. místo družstev ve Střeleckém více-
boji SBTS ČR (puška open) a za 1. místo družstev na
XIII. ročníku Mezinárodního mistrovství ČR SBTS v bran-
ném víceboji mládeže, Karolína Ditrychová, Marek Di-
trych, Lubomír Sura, Šárka Krejčová za 1. místo druž-
stev ve Střeleckém víceboji SBTS ČR a za 1. místo
družstev na XIII. ročníku Mezinárodního mistrovství ČR
SBTS v branném víceboji, Jiří Modřický, Roman Bičiště,
Michaela Řehounková za 3. místo družstev na XIII. roč-
níku Mezinárodního mistrovství ČR SBTS v branném více-

! Schválila nákup digitálního dik-
tafonu pro potřeby redakční rady Chlu-
meckých listů v ceně do 2.000,- Kč.
! Uložila starostovi jednat ve věci

bilboardové propagace města na D 11
s KÚ KHK Hradec Králové a s Mini-
sterstvem dopravy ČR - odbor pozem-
ních komunikací.

! Schválila s účinností od 23.1.2007
změnu ceníku za rozhlasové relace.

Jana Tučková 
sekretariát starosty

Setkání
úspěšných chlumeckých reprezentantů

s představiteli města

Inzerce
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1. ledna 2007 nabyl účinnosti Zá-
kon č. 108/2006 Sb., o sociálních služ-
bách. Přinesl mnoho změn, ty nejdůle-
žitější, které se nejvíce dotknou běžného
občana, uvádím níže.

Příspěvek na péči
Příspěvek na péči se poskytuje pří-

mo osobám, které jsou závislé na po-
moci jiné fyzické osoby. Jedná se o dáv-
ku, která nahradila zvýšení důchodu
pro bezmocnost a také příspěvek při
péči o osobu blízkou. 

Při posuzování péče o vlastní osobu
pro účely stanovení stupně závislosti
se hodnotí schopnost zvládat úkony ja-
ko je např. přijímání stravy, dodržování
pitného režimu, péče o ústa, vlasy, neh-
ty, holení, chůze po schodech nahoru
a dolů, provedení si jednoduchého ošet-
ření atd. Při posuzování soběstačnosti
pro účely stanovení stupně závislosti
se hodnotí schopnost zvládat úkony ja-
ko je např. komunikace slovní, písemná,
neverbální, obstarávání osobních zále-
žitostí, péče o prádlo, mytí nádobí, ma-
nipulace s kohouty a vypínači apod.
Celkem se hodnotí 36 úkonů, podle
kterých se určuje stupeň závislosti. Vý-

še příspěvku pro osoby starší 18 let
činí za kalendářní měsíc:

I. stupeň 2 000,- Kč,
II. stupeň 4 000,- Kč,
III. stupeň 8 000,- Kč,
IV. stupeň 11 000,- Kč.

O příspěvek lze žádat na obec-
ním úřadu obce s rozšířenou pů-
sobností (tzv. obec III. typu), v jejímž
spádovém území má žadatel trvalý ne-
bo hlášený pobyt. Základní informaci
o tom, kde požádat, jistě budou schop-
ni podat na každé obci v ČR (tedy i na
MÚ Chlumec nad Cidlinou). Tuto infor-
maci rovněž poskytne každý poskyto-
vatel sociálních služeb.

Nárok na příspěvek nemá osoba
mladší jednoho roku.

Sociální služby
Sociální služby zahrnují sociální po-

radenství, služby sociální péče a služby
sociální prevence. Úhradu nákladů za
poskytování sociálních služeb hradí oso-
ba ve výši sjednané ve smlouvě uzavře-
né s poskytovatelem služby podle § 91
zákona č. 108/2006 Sb., o sociálních
službách. 

Poskytovatel sociální služby se mů-
že dohodnout na spoluúčasti na úhra-
dě nákladů s manželem (manželkou),
rodiči nebo dětmi osoby, které je soc.
služba poskytována, pokud tato osoba
nemá vlastní příjem nebo její příjem ne-
postačuje na úhradu nákladů. (Příspě-
vek na péči se nepovažuje za příjem!).

Žádosti o umístění v zařízení (př.
v domově důchodců či ústavu sociální
péče) již nepřijímá a pořadník nevede
Krajský úřad Královéhradeckého kraje,
ale samotní poskytovatelé (domovy dů-
chodců apod.). Proto se, prosím, obra-
cejte již na konkrétní zařízení (např. Do-
mov důchodců „V Podzámčí“).

Maximální výši úhrady za ubytování
a stravu stanoví prováděcí právní před-
pis. Je již v kompetenci poskytovatele,
aby si stanovil (s ohledem na tuto ma-
ximální výši) výši úhrady, po úhradě za
ubytování a stravu musí osobě zůstat
alespoň 15 % jejího příjmu. 

Informace pro uživatele sociálních
služeb, kteří již byli umístěni v zařízení
(např. v domově důchodců):

Rozhodnutí o přijetí do zařízení so-
ciální péče a o úhradě za ni podle do-
savadních právních předpisů zůstávají
v platnosti i po dni nabytí účinnosti to-
hoto zákona, nejdéle však po dobu tří
let, pokud se osoba a poskytovatel so-
ciálních služeb nedohodnou jinak nebo
se nedohodnou na jiném rozsahu po-
skytování sociálních služeb. Namísto
úhrady za pomoc poskytovanou z dů-
vodu bezmocnosti podle dosavadních
právních předpisů je osoba, které byl
přiznán příspěvek, povinna hradit ode
dne nabytí účinnosti tohoto zákona
úhradu za péči ve výši podle § 73
odst. 4.

(Stav k 26. 1. 2007)

Budete-li mít další dotazy, zasílejte
je, prosím, na adresu MÚ - správní od-
bor, Klicperovo náměstí, Chlumec nad
Cidlinou či na emailovou adresu: 
chlisty@seznam.cz

V dalším čísle vám na ně ráda od-
povím.

S přáním hezkého dne 
Soňa Chloupková

Změny v sociálních službách Podzámčí

přijímá přihlášky
do programu pro nezaměstnané ženy

ŠANCE
NA

DOBROU PRÁCI
Tříměsíční program:
" zaměstnání v sociálních službách

" vzdělávání v kurzu

Začátek III. běhu v březnu 2007.
Kurz zdarma.

Informace na tel. 604 240 344
Daniela.Luskova@seznam.cz

manažer projektu: Daniela Lusková

OS Na podporu kultury
a občanských aktivit v Novém Bydžově

přijímá přihlášky
do programu pro nezaměstnané ženy

PŘÍLEŽITOST
Program:
" rekvalifikační kurz Základy obsluhy PC
" sociálně komunikační dovednosti
" pomoc sociálního pracovníka při hledání 

zaměstnání

Začátek I. běhu v březnu 2007.
Kurz zdarma.

Výuka v Novém Bydžově.
Informace na tel. 604 240 344

luskova@novybydzov.cz
v.havlinova@novybydzov.cz 

manažer projektu: Daniela Lusková

Inzerce
Inzerce
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s dětmi například na hřiště do Lovčic!
Před pár lety prý jiné maminky sháněly
podpisy kvůli hřišti pro nejmenší, a po-
kud Město Chlumec nad Cidlinou ne-
bude chtít něco změnit, věřím tomu, že
za 3 roky zase jiné nespokojené ma-
minky budou opět oslovovat rodiče
s tužkou v ruce, a nebo alespoň nadále
kritizovat. On totiž takový pokus o změ-
nu ke zlepšení toho, co se nám nelíbí,
stojí dost času a sil. Chápu, že maminek
s žádostí po městě neběhá víc, protože
je to na úkor rodiny, domácnosti a hlav-
ně dětí. Stačil první den a bylo nám
z ohlasů jasné, že to nemůžeme vzdát,
protože jsme cítily velikou radost ostat-
ních z šance, že nám naše zastupitel-
stvo vyjde vstříc!

Navíc věřím tomu, že právě při
hrách s dětmi na veřejném místě - hřiš-
ti už začíná boj proti vandalismu, který
naše město tak trápí. Doma si každý
hlídá, aby mu děti neničily vlastní ma-
jetek, ale na veřejnosti není vlastně ani
moc příležitostí, kde je to učit, a zod-
povědnost pak přechází na učitelky
mateřských a základních škol. Tam už
rodiče se svými dětmi nejsou. Přitom

jedinou příležitostí, kdy jsou s dětmi
nejvíc, je předškolní věk! A mohla bych
pokračovat.

Já však píšu hlavně proto, aby všech-
ny, které (a všichni kteří) nám věnovali
svůj čas i důvěru, věděli, že jejich pod-
pis nezůstal v šuplíku.

Začátkem ledna tohoto roku jsem
obdržela dopis Města Chlumec nad
Cidlinou, že na základě usnesení 4. ra-
dy města ze dne 8. 1. 2007 mi sdělují,
že se neuvažuje o zřízení dětského hřiš-
tě v areálu Klicperova domu. Správní
odbor Městského úřadu Chlumec nad
Cidlinou zjistí v obou mateřských škol-
kách možnost využití jejich zařízení hřiš_
pro maminky s dětmi.

Tak nevím, zda mám opět vyrazit
do ulic se žádostí všeobecnou, a_ je
hřiště kdekoliv, ale hlavně a_ to vyjde,
či tuto informaci rodičům i prarodičům
nasměrovat jako další žádost k našim
zastupitelům města? Co se týká návrhu
o využití hřiš_ mateřských škol, jsem
dost na rozpacích. Když pominu, že ře-
ditelky ani učitelky nadšené nebudou,
protože mají dost zodpovědnosti za
svěřené děti a jejich bezpečnost, jak by

to mělo fungovat? A co víkendy, svát-
ky, prázdniny a odpolední hodiny, když
školky mají zavřeno? To bývají větši-
nou doma i tatínkové a kam půjdou
s dětmi na hřiště? Ale bude rozumněj-
ší, když toto přenechám na našich za-
stupitelích.

Moc jsem doufala a stále doufám,
že Městu Chlumec nad Cidlinou stojí
i nejmenší za to, aby se problém chybě-
jícího dětského hřiště dotáhl do zdár-
ného konce. Vždy_ tolik významnějších,
důležitějších a náročnějších úkolů, pro-
blémů atd. se zvládlo a dokázalo vyře-
šit. (Především děkuji za všechny za vy-
řešení dopravní situace!). Dokonce jsem
zaznamenala konečně i pokus řešit pro-
blém psích exkrementů a to je druhá
věc, která nejen nás rodiče malých dě-
tí rozčiluje doslova každodenně!

Moc děkuji především vedoucí
MěKS Klicperův dům paní Marcele Pře-
rovské za vstřícnost, ochotu i její čas
a přeji hodně úspěchů v její práci! A sa-
mozřejmě děkuji všem občanům naše-
ho města za čas, který věnovali mě, či
Daně Dvořákové, a drží nám pěsti!

Jana Hubáčková
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Z dnešního hlediska by se dalo říci, že Vinopalna bylo
takové malé sídliště, spíše sídliš_átko z domů nalepených
jeden na druhém. Byly to malé přízemní domky o jedné
místnosti, které pravděpodobně sloužily svému původnímu
názvu a později zřejmě jako deputátní bydlení pro pracovní-
ky velkostatku a ještě později jako ubytování pro městskou
chudinu a nezaměstnané a po první světové válce sloužilo
k řešení bytové situace. U vchodu do Vinopalny byl domek,
kde bydlel pan Král, panský kočí.

Sociální složení obyvatel Vinopalny ve třicátých letech
min. stol. bylo různorodé. Od městské chudiny přes drob-
né řemeslníky jako např. pan Kratochvíl, krejčí, pan Volný,
obuvník, pan Kostka, truhlář, paní Baunerová, která prodá-
vala cukrátka, a my děti jsme k ní chodily pro lízátka. Byd-
leli tu i státní zaměstnanci, jako např. listonoš a pracovník
čs. drah. Byla tu i rodina, jejíž matka uspávala své tři děti
odvarem z makovin, což na jejich duchovním vývoji zanecha-
lo následky na celý život.

U původních přízemních domků byl jednoposcho|ový
přístavek.

Když se můj tatínek vrátil z první světové války jako rus-
ký legionář, dostal přednostně zaměstnání jako posunovač
u ČSD a ve Vinopalně získal střechu nad hlavou. Naším sou-

sedem na chodbičce byl notorický alkoholik, který neustále
tropil v opilosti výtržnosti, a my děti jsme se ho moc bály.

Tatínek byl vyučený zedníkem, a když s maminkou ušet-
řil nějaké peníze, tak si postavil za pomoci svého a mamin-
čina příbuzenstva na dluh rodinný domek ve Dvořákově
ulici, který tatínek splácel až do své smrti a kam jsme se asi
v roce 1932 z Vinopalny přestěhovali.

Dvůr ve Vinopalně se mi zdál v mých dětských očích ve-
liký. Čas od času tu vystupovali různí potulní hudebníci,
jako např. houslista, harmonikář, hráč na pilu, harfenistka
apod., čímž se živili. Pro nás děti to byly zajímavé atrakce
a účinkujícím jsme házely do čepice drobné mince.

Vedle Majorátu vedly úzké schůdky na břeh řeky Cidli-
ny, kam jsme s konví chodili pro vodu na praní prádla. Pro
pitnou vodu jsme chodili na náměstí.

Proti obytné části sídliště byly dřevníky, kde řádily krysy.
V pozdějších letech byl před Vinopalnou vystavěn kostel

církve Československé, čímž sídliště bylo částečně zakryto.
Asi před dvěma lety, při návštěvě Chlumce, jsem se chtě-

la podívat na Vinopalnu, kde jsem prožila své dětství, ale
místo ní jsem tu našla nápis Hasičská zbrojnice. Vinopalna
byla zlikvidována.

Růžena Hochmannová

Vzpomínka na Vinopalnu

Když jsem si v Chlumeckých listech
č. 9/2005 přečetla článek „Jak bude vy-
padat Chlumecké divadlo?“, v jeho závě-
ru jsem byla nadšená. Náš pan starosta
se zmínil, že ve velkém dvoře divadla se
mj. nabízí možnost sem přestěhovat
dětské hřiště pro maminky dětí před-
školního věku… Pro mě je téma hřiště
pro děti předškolního věku velice ak-
tuální, mám dvě malé děti a má před-
stava o takovém hřišti se liší od toho,
co nám naše město zatím nabízí.

Uvítala jsem, když bylo uvedeno do
provozu hřiště za školní jídelnou, ale
zdaleka to není promyšlené a dotažené
do konce. Skluzavka i přes „certifikát
o bezpečnosti“ není bezpečná - po vyle-
zení dítěte nahoru se bojím, že propad-
ne dolů, že se poraní o plech, šrouby,
či spálí, protože dopoledne je proti slu-
níčku, zrovna jako houpačky, což pro
děti není samozřejmě vhodné, a v hou-
pačce „lodičce“ malé dítě může snadno

propadnout, pokud je jen trošku živěj-
ší. Malá barevná „přehupovačka“ je
krásná, ale tím to bohužel končí, pes-
třejší zábavu zde najdou už jen děti
starší, kterým je vlastně podle cedulky
na vrátkách hřiště určeno. Když pomi-
nu tvrdé místo dojezdu ze skluzavky,
praktický není ani přístup ke hřišti - po
kamenech s kočárkem je to opravdu
náročné, navíc kameny také nejsou
dvakrát bezpečné a nikde u houpaček
lavička…ne nechci být příliš kritická,
oceňuji snahu, ale čekala bych víc! Pro-
to jsem byla nadšená z místa v klidném
prostředí, čerstvý vzduch a ne příliš da-
leko odkudkoliv.

Slavnostní otevření Klicperova do-
mu se blížilo, těšili jsme se samozřejmě
na oslavu, ale i na hřiště. Pak jsme se
však dozvěděli, že o hřišti nikdo nic neví.

Paní vedoucí Marcela Přerovská,
která měla tou dobou spoustu starostí
se vším kolem celého kulturního areá-

lu, však nebyla proti návrhu o aktivním
využití dvora pro nejmenší a velice nás
podpořila! Tak jsme napsaly žádost
s přílohou, jak si takové hřiště před-
stavujeme. Kryté pískoviště, u něj lavič-
ka a skluzavka, prolézačka, houpačka,
případně kolotoč, domeček, branka či
prohazovačka na hry s míčem… prostě
místo, kde by každý trávil rád volný čas
s malými dětmi. Rozměry by nemusely
a ani nemohly být veliké, prostor ve dvo-
ře je omezený.

Během asi 6ti dnů koncem srpna
2006, jsme najednou měly 111 podpi-
sů od maminek nebo tatínků předškol-
ních dětí, případně babiček a nastáva-
jících maminek. Dokonce nás někdo
sám vyhledal, vyslechly jsme si slova dí-
ků za to, že se snažíme, aby se součas-
ná situace změnila k lepšímu, byly nám
doporučeny návštěvy větších i menších
měst, kde hřiště mají, či internetové
stránky. Nejsem sama, kdo občas jede

JAK DOPADLA NAŠE ŽÁDOST
O ZŘÍZENÍ DĚTSKÉHO HŘIŠTĚ?!

Paní 
Jana Hubáčková
Žiželická 225/III
503 51 Chlumec nad Cidlinou

Vážená paní Hubáčková,
Rada Města Chlumec nad Cidlinou na svém 6. zasedání,

konaném dne 5. 2. 2007, opakovaně řešila problematiku
dětského hřiště pro maminky s nejmenšími dětmi. Bylo pro-
bíráno i Vaše stanovisko. Je pravdou, že jsem již dříve v Chlu-
meckých listech popsal záměr přemístění dětského hřiště
od základní školy do parku u Klicperova domu. Náklady na
rekonstrukci Klicperova domu ale činily 33 000 000,- Kč
a přes 15 000 000,- Kč státní dotaci tato dvouletá stavba
značně zatížila rozpočet Města. Na přemístění dětského hřiš-
tě nedošlo i z těchto finančních důvodů.

Je také pravdou, že stávající hřiště pro nejmenší děti ne-
ní svým vybavením optimální, minimálně svými rozměry (ne
pro ty nejmenší). Všechny prvky však mají vyžadované pa-
rametry pro bezpečnost, mají atesty. Toto hřiště stálo Město
60 000,- Kč. Hřiště, které by mělo být velmi slušně vybave-
né, bude v dnešních cenách stát cca 150 000,- Kč, včetně
stavebních prací. Hřiště u školy je chráněno oplocením a ka-
merovým bezpečnostním systémem, zřejmě podobná opat-
ření by byla nutná i pro případné hřiště u Klicperova domu.

Ředitelky obou mateřských škol skutečně sdělily, že je
možné využívat jejich dobře vybavená dětská hřiště v pro-
vozních hodinách školek. Je škoda, že maminky této nabíd-
ky, s výjimkou jediné, nevyužívají. Každá školka je i v jiné

městské lokalitě, takže docházkové vzdálenosti by nebyly
problém. Co se týče dětského hřiště u školy, časově přístup-
ného do večerních hodin ve všedních dnech a také o víken-
dech, ihned zjara počítáme s jeho částečnou rekonstrukcí
spočívající v tom, že budou podle hygienických požadavků
vyměněna písková lože do hloubky min. 30 cm a nahrazena
čerstvým pískem. S technickými službami bylo dohodnuto,
že k tomuto hřišti bude osazeno několik laviček, které na
zimu zase uklidíme. Navíc horolezecká stěna, jako součást
dotace od fy Opavia, byla již do prostoru dětského hřiště
instalována dříve (i když sem zjevně nepatří). Proto bychom
ji, také v jarních měsících, přestěhovali do prostoru školního
dvora pro větší děti. A na její uvolněné místo bychom necha-
li nainstalovat další komponenty dětského hřiště, protože
i přes napnutý rozpočet města bude rada města hledat jisté
finanční zdroje na dovybavení hřiště dalšími prvky. Ukáže-li
se opakovaně, že tato lokalita skutečně není nejvhodnější,
neříkáme postulativně, že hřiště někdy v budoucnu nebude
přemístěno. 

Věřím, že Vás moje odpově|, alespoň částečně uspo-
kojila. Město totiž v letošním roce počítá s rozvojem hřiš_
nejenom na území Chlumce nad Cidlinou, ale i v Lučicích
a Pamětníku. V současné době realizujeme alespoň pro-
jektovou dokumentaci a spoléháme na získání grantů z Krá-
lovéhradeckého kraje.

S přáním hezkého dne
Ing. Miroslav Uchytil
starosta města

Chlumec nad Cidlinou 7. 2. 2007
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DESPA OK je jednou z největších firem v chlumeckém
regionu. Vznikla v roce 2001 privatizací jednoho ze závo-
dů bývalého monopolního výrobce vysokozdvižných vozíků
DESTA Děčín. Výrobní program DESPY navazuje na tradi-
ci výroby a prodeje manipulační techniky a v současné době
má čtyři hlavní výrobní procesy: výrobu a prodej akumuláto-
rových vozíků vlastní výroby, výrobu na zakázku (jedná se
převážně o obrábění kovů dle dokumentace dodané zákaz-
níkem), dále prodej náhradních dílů na vozíky DESTA, Be-
let a konečně čtvrtý proces je servis manipulační techniky
značek DESTA a Belet.

V počátečních letech firmy šly investice převážně do sta-
vební činnosti a k vypořádání majetkoprávních vztahů, kdy
postupně vznikla nová prodejna, odkoupil se sklad náhrad-
ních dílů, byla postavena nová skladovací hala, atd.

Od roku 2006 se rozhodli majitelé firmy investovat ne-
malé peníze do strojního vybavení v rámci zvýšení produk-
tivity a přesnosti výroby. Po téměř půlročním hledání vhod-
ných strojů, kdy ve hře byly evropské a japonské firmy, se
rozhodlo o japonské firmě OKUMA a jejím nejmodernějším
stroji MA 600 MB, který nejlépe splňoval požadovaná krité-
ria. Firma OKUMA svým kontinuálním vývojem a revoluční
konstrukci obráběcích strojů představuje tímto modelem
maximální zhodnocení investice do obrábění velkých dílců.

Tento stroj se vyznačuje především ještě vyšší rychlostí
obrábění, vyšším výkonem, vyšší přesností a produktivitou
oproti předchozím modelům. Závratná je jeho celková váha
26 tun. Obráběcí stroj byl navržen pro nasazení v 21. století,
a to jak z pohledu technických parametrů, tak i z pohledu
totální podpory všech budoucích uživatelů. 

Uvedení do provozu je velice náročné na obslužná pra-
coviště počínaje technologií (vypracování programu a jeho
odladění, volba vhodných nástrojů), přes samotnou obsluhu
stroje a v neposlední řadě i jeho údržbu.

Originálně bylo zvoleno i upínání obrobků pomocí spe-
ciálních magnetů, které vlivem magnetické síly umožní upev-
nit obrobek na pracovním stole. Odpadá výroba složitých
přípravků. 

Stroj MA 600 HB je v současné době v ověřovacím pro-
vozu, kdy postupně jsou odla|ovány programy pro vytypo-
vané dílce. Při plném výkonu dokáže nahradit tři současné
obráběcí stroje.

Během ledna bylo připravováno do provozu obráběcí
centrum MA 400 HA, což je totožný stroj pro obrábění men-
ších dílců.

Při dnešní vysoké nezaměstnanosti je velkým problé-
mem sehnat kvalifikovaného obraběče kovů.

Proto se DESPA rozhodla ke spolupráci se středními,
základními školami a učilišti v blízkém okolí, aby si vycho-
vala už na školách své budoucí pracovníky. Velmi dobrou
spolupráci navázala se středním učilištěm v Hlušicích, od-
kud chodí již druhým rokem jeho žáci na odbornou praxi do
naší firmy.

Celková investice se pohybuje kolem 20 miliónů koruna
a firma si od ní slibuje tří až čtyřnásobné zvýšení produk-
tivity práce a především vysokou přesnost výroby, která je
nezbytná při získávání nových výrobních zakázek na tuzem-
ský a zahraniční trh.

Investice do těchto moderních technologií splňují poža-
davky nejen na výrobní program, ale také na ekologii a úspo-
ru elektrické energie.

Ing. Heger Karel
technický náměstek
DESPA OK
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Praha, 21. prosince 2006 - 1. ledna 2007 nabývá účinnos-
ti zákon na ochranu před domácím násilím (zákon číslo
135/2006 Sb.), který zásadním způsobem změní situaci
ohrožených osob. Zákon zavádí systémový, komplexní pří-
stup k prevenci a ochraně před domácím násilím. Upravu-
je a hlavně propojuje postupy policie, justice a so-
ciálních služeb při řešení případů domácího násilí.

Co nového přinese?
Zákon zavádí tzv. institut vykázání, který dává policistům

pravomoc vykázat násilnou osobu na 10 dní ze společného
obydlí. Po tuto dobu se budou ohroženým osobám věnovat
pracovníci intervenčních center, která jim poskytnou psycho-
sociální a právní pomoc.

Kdo bude rozhodovat o „vykázání“ nebo „zákazu
vstupu“?

Rozhodnout o vykázání či zákazu vstupu bude opráv-
něn každý příslušník Policie ČR, vyjma policistů zařazených
u hlídkové služby.

V jakém případě bude policista oprávněn o vykázá-
ní rozhodnout?

Rozhodnutí o vykázání či zákazu vstupu je opatřením
preventivního charakteru, nikoli sankcí. Jeho smyslem je
prioritně chránit osoby ohrožené domácím násilím před
hrozícími útoky proti jejich životu, zdraví, svobodě či před
zvláš_ závažnými útoky proti lidské důstojnosti. 

Co je smyslem nového opatření?
Pracovníci intervenčních center budou na podkladě in-

formací získaných od Policie ČR kontaktovat ve lhůtě 48 ho-
din ohroženou osobu s nabídkou odborné pomoci. Bude
záležet na vůli a přístupu ohrožené osoby, zda tuto nabídku
využije či nikoli. Rozhodnutí Policie ČR o „vykázání“, popř.
„zákazu vstupu“ trvá po dobu 10 dnů. Tuto dobu stanove-
nou zákonem č. 135/2006 Sb. nelze zkrátit, a to ani z vůle
ohrožené osoby. To znamená, že obě strany musí toto roz-
hodnutí respektovat. V opačném případě se mohou dopus-
tit přestupku, popř. trestného činu maření výkonu úředního
rozhodnutí dle § 171 trestního zákona. 

Zvládne to Policie ČR? Nebude tento institut zne-
užíván?

Činnost policistů je upravena podrobnou závaznou me-
todikou, ve které je pamatováno i na náročné situace, kdy
násilnou osobou bude dítě nebo mladistvý, nebo kdy napří-
klad společný byt či dům bude zároveň místem podnikání
násilné osoby.

Jak se připravují intervenční centra?
Zřizování a provoz intervenčních center bude upraveno

zákonem č. 108/2006 Sb. o sociálních službách. V každém
kraji se jedná o jedno zařízení.

Pro bližší informace kontaktujte:
Markéta Hlavicová
komunikace aktivit APDN
marketa.hlavicova@yaro.cz
603 283 626

Tisková zpráva
(výňatek zákona)

Zákon na ochranu před domácím násilím

Otužování je prý jednou z prevencí před některými one-
mocněními, jako je třeba nachlazení, ...

Kdo jste si vyšli letos 1. ledna před polednem na pro-
cházku k železničnímu mostu přes řeku Bystřici, mohli jste
vidět zajímavou podívanou. Ke svému tradičnímu novoroč-
nímu plavání se zde chystal pan Jiří Novák (roč. 1936). Sku-
pinka dobře oblečených příznivců a fanoušků mu připravi-
la bojovnou atmosféru k jeho sportovnímu výkonu. Počasí

spíše připomínalo podzimní deštivé dopoledne, ale do stu-
dené vody se nikomu dalšímu nechtělo. Již při pohledu na
svlékajícího se plavce nám naskakovala „husí kůže“. Po ně-
kolikaminutovém plaveckém výkonu, osušení a ustrojení
jsme usoudili, že to je opravdu obdivuhodný výkon a že by-
chom to také možná mohli někdy zkusit i my. To „někdy“
ale necháme spíše do oblasti teorie a za rok se přijdeme na
našeho otužilce určitě zase jenom podívat.               VN

Otužilec na Bystřici DESPA VSADILA NA JAPONCE

Inzerce
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CHLUMECKÝ KULTURNÍ KALENDÁŘ
BŘEZEN 2007

Rezervace vstupenek na tel.: 495 426 273 každý čtvrtek od 15.00 do 18.00 hod. nebo e-mail: klicperuvdum@email.cz

Klicperův dům

2. března Ďábel nosí Pradu
pátek Kino - komedie USA
19.00 hod. V závratném světě newyorské módy, kde ne-

povedený účes může zabít celou vaši kariéru,
je časopis Runway vysněným Olympem všech,
kde se jen trochu zajímají o svůj vzhled. Pod
vedením nejmocnější ženy módního průmyslu
Mirandy Priestly (Meryl Streep) je Runway obá-
váným testem, kterým musí projít každý, kdo
chce v tomto světě něco znamenat. 
Hrají: M. Streep, A. Hathaway, S. Tucci.

109 minut Vstupné: 60,- Kč mládeži do 12 let
titulky nepřístupný

3. března Jak se krotí krokodýli
sobota Kino - komedie ČR
18.00 hod. Nová rodinná komedie Marie Poledňákové

o tom, že nikdo nechce zůstat sám. 
Hrají: M. Etzler, I. Timková, J. Mádl, Ž. Tesařo-
vá, T. Peč, V. Postránecký, S. Laurinová, E. Ho-
lubová, J. Schneiderová.

112 minut Vstupné: 40,- Kč mládeži přístupný

7. března ABBA a Martin Hrdinka
středa Revivalový koncert
19.00 hod. Revivalová skupina hrající repertoár skupiny

ABBA ve složení Dan Dobiáš, Michal Vaněk,
Beatrice Todorová a Tereza Slouková. 
Vstupné: 200,- Kč

9. března Dveře dokořán
pátek Kino - romantické drama UK/USA
19.00 hod. Láska není obyčejný zločin. Will a jeho kama-

rád Sandy jsou spolumajiteli vzkvétající lon-
dýnské firmy, která se zabývá zahradní archi-
tekturou. Nedávno své studio přestěhovali do
centra nejabicióznějšího regeneračního pro-
jektu v Evropě, kde však jejich kanceláře vzbu-
zují zvýšený zájem místních zlodějských gangů.
Hrají: J. Law, J. Binoche, R. Penn, M. Freeman.

119 minut Vstupné: 65,- Kč mládeži do 15 let
titulky nepřístupný

10. března Nepříjemná pravda
sobota Kino - drama USA
19.00 hod. Nejděsivější film, jaký jste kdy mohli vidět. Po-

kud jste se te| zarazili, určitě vás zaujme hit
filmového festivalu v Sundance. Je zde popiso-

ván souboj jednoho muže s mýty a neprav-
dami obklopujícími fenomén globálního ote-
plování a jeho návod na únik ze slepé uličky.
Hrají: Al Gore, ...

100 minut Vstupné: 70,- Kč mládeži přístupný
titulky

16. března SAW III
pátek Kino - horor USA
19.00 hod. Budete omdlévat hrůzou. Se svojí novou učed-

nicí Amandou se loutkář schovaný za krutý-
mi, spletitými hrami, které dělily společnost
a mátly policii, zase jednou vyhnul dopadení
a zmizel. Hrají: T. Bell, S. Smith, A. Macfadyen,
B. Soomekh.

107 minut Vstupné: 65,- Kč mládeži do 18 let 
titulky nepřístupný

17. března Letopisy Narnie
sobota - Lev, čarodějnice a skříň
18.00 hod. Kino - dobrodružný film USA

Prožijte neopakovatelná dobrodružství v zemi
plné kouzel a zázraků. Nadčasové dobrodruž-
ství z pera slavného spisovatele C.S. Lewise
vypráví příběh čtyř sourozenců, kterým se bě-
hem hry na schovávanou podaří pomocí ma-
gické skříně dostat do jiného světa. V českém
znění: P. Svoboda, M. Hruška, J. Birgusová,
M. Válková, J. Dolanský, D. Klapka, P. Pelzer.

132 minut Vstupné: 40,- Kč mládeži přístupný
český dabing

21. března Dámský klub 
středa - „První jarní den“
19.00 hod. Společenský večer Yvonne Přenosilové s hos-

tem Heidi Janků, doplněný módní přehlídkou
modelů z kůže a ochutnávkou vín.
Vstupné: 150,- Kč

23. března Déja vu
pátek Kino - akční thriller USA
19.00 hod. Podmanivý akční thriller se točí okolo tajem-

ného pocitu deja vu, který provází agenta vlád-
ní agentury při vyšetřování rozsáhlého bom-
bového útoku. Záhadný úkaz, který většina
lidí považuje pouze za hříčku vlastní mysli,
je ve skutečnosti něčím mnohem silnějším.
Hrají: D. Washington, V. Kilmer, P. Patto, J. Ca-
viezel, A. Goldberg, B. Greenwood.

128 minut Vstupné: 65,- Kč mládeži do 12 let
titulky nepřístupný

24. března SUGAR
sobota - Někdo to rád horké
19.00 hod. Divadelní soubor Klicpera Chlumec nad Cidl.

Hrají: Radka Pokorná, Jaroslav Málek, Petr
Pokorný a další. Režie: Jaroslav Málek. 
Orchestr: Melodybrass pod vedením J. Petro-
vického. Taneční skupina: SHE-POT pod ve-
dením J. Karlíkové.
Vstupné: 80,- Kč

27. března Radovanovy radovánky
úterý Divadlo Věž Brno.
9.00 hod. Představení pro MŠ, I. stupeň ZŠ a maminky

s dětmi. U jednoho velkého města bylo jedno
malé zahradnictví. Těmito slovy Zdeněk Svě-
rák, který namluvil roli vypravěče, začíná krás-
ný příběh o zahradnickém synkovi. Drama-
tizace: Martin Kudlička. Hudba: Jan Zrzavý.

60 minut Vstupné: 20,- Kč

29. března Putování za památkami 
čtvrtek a orchidejemi
malý sál Přednáška s videoprojekcí.
18.00 hod. Autor: Ing. arch. Jan Zima

Vstupné: 40,- Kč

30. března Obsluhoval jsem 
pátek anglického krále
31. března Kino - hořká komedie ČR
sobota Kniha Bohumila Hrabala Obsluhoval jsem an-
19.00 hod. glického krále patří k vrcholům jeho tvorby.

V životních osudech malého českého čísníka
se zrcadlí naděje, konflikty, dramata a prohry,
kterými prošly české dějiny v minulém stole-
tí. Scénář a režie: Jiří Menzel. 
Hrají: O. Kaiser, I. Barnev, J. Jentsch, M. Huba,
M. Labuda, M. Lasica, J. Abrhám, J. Lábus, J. Du-
lava, P. Nový.

120 minut Vstupné: 70,- Kč

Hudební klub - Říhův dům

3. března CZ hity
sobota
20.00 hod. Vstupné: zdarma

9. března MIMESIS
pátek gothic metal - koncert
20.00 hod. Vstupné: 40,- Kč

17. března CZ hity
sobota
20.00 hod. Vstuné: zdarma

23. března TOTAL RANDALL
pátek „opravdu poslední koncert“
20.00 hod. Vstupné: 40,- Kč

TJ Sokol - sokolovna

10. března Taneční zábava - hudba TEMPO
sobota Místní organizace
19.00 hod. Českého rybářského svazu

16. března Divadelní ples v maskách
pátek Divadelní soubor KLICPERA
20.00 hod. Hudba: cimbálová muzika „Strýci“ ze Strání

a BLUE BAND. Taneční skupiny: SHE-POT
a DUP-POT. Vstupné: 120,- Kč.
Předprodej: Papírnictví Netíková

Marcela Přerovská
vedoucí Městského kulturního střediska

Klicperův dům
informuje

Vážení spoluobčané,
rezervace vstupenek na představení dle Chlumeckého

kulturního kalendáře, který je k dispozici na MěÚ Chlumec
nad Cidlinou, Železářství Mareš, Lovecké potřeby Kučera,
Vinotéka Vostárek, Trafika Chour, Hotel Astra - recepce, Zá-
mecká restaurace, Informační středisko - knihovna, Solá-
rium Térová, Papírnictví Netíková, Fit-centrum Netík a po-
kladna Klicperova domu, můžete provádět:
- osobně nebo telefonicky - každý čtvrtek v době před-

prodeje od 15.00 - 18.00 hod. - tel.: 495 426 273
- osobně nebo telefonicky před každým předsta-

vením v době od 18.00 - 19.00 hod. - tel.: 495 426 273
- e-mailem: klicperuvdum@email.cz
- zasláním SMS na tel.: 602 717 410

Uve|te své jméno, název a datum představení a počet
vstupenek. Vaše rezervace bude zanesena do programu
a vstupenky lze vyzvednout v době předprodeje, nebo 30 min.
před plánovaným představením. V případě nevyzvednutých
rezervací si vedení Klicperova domu vyhrazuje právo k pro-
deji těchto vstupenek jiným osobám. 

Marcela Přerovská
vedoucí MěKS Klicperův dům

Roháček
Naši představitelé 1917-1918

1.  Tajenka 
2.  Hypermarket
3.  Běloveská kyselka 
4.  Římsky 45
5.  Spojka

Rozluštění na str. 18              LV
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I tak asi záliba v tanci pěstovaná
s tímto vášnivým zaujetím vyžaduje po-
chopení u partnerů nebo manželů.

„Vdaná je zatím z naší skupiny je-
nom jedna a ta si zatím na nedostatek
pochopení u manžela nestěžuje.“

Nejde zajisté jen o manžely. I mi-
lenci požadují pro sebe svou lásku ce-
lou a neradi se o ni dělí s kýmkoli ne-
bo čímkoli, v tomto případě s časově
náročnou zálibou, jakou nácviky a čas-
tá vystoupení, zvláště jsou-li spojena se
zájezdem nezřídka i do vzdálených míst,
jistě jsou. Jana to zná z vlastní zkuše-
nosti. Žije v Klamoši s přítelem, který
má naštěstí také vášnivou zálibu. Hra-
je za Chlumec fotbal. Obě záliby spo-
třebují spoustu času, a když do toho
vstoupí ještě zaměstnání obou, hledá
se někdy jen těžko tichá, klidná chvil-
ka, kterou by měli jen pro sebe na ne-
zbytné pomazlení. Ale partneři našich
ztepilých dívek i prozatím jediný man-
žel projevují pro činnost skupiny plné
porozumění. Jsou jistě právem hrdí na
své sličné tanečnice, z nichž každá by
se mohla okamžitě přihlásit do soutě-
že o nějakou miss. Jejich vystoupení,
zvláště v muzikálu Sugar, spolehlivě
sklízejí úspěchy všude, kde mají příle-
žitost účinkovat. Snad největší kromě
Chlumce sklidily v Úpici, kde je rovněž
krásně zrenovované divadlo s velikým
jevištěm a kde se nadšení diváci mohli
utleskat. Sugar je opravdu vydařené
představení, v němž skupina SHE-POT
dostala šanci prokázat své schopnosti.
A protože velikost splněných úkolů při-
spívá k zdokonalování, je nabíledni, že
skupina i dík úspěšnému využití této
šance zcela jistě ještě své dosavadní
dispozice rozhojnila. Čtyři měsíce již
dívky taneční skupiny účinkují společ-
ně s Klicperáky na různých blízkých
i vzdálených scénách a všude rozdá-
vají vděčnému publiku smích a dobrou
náladu. To není zrovna málo. Žádný
div, že se s pozvánkami k pohostin-
ským vystoupením roztrhl pytel.

Skupina se ustavila před rokem. Za
tak krátkou dobu má za sebou pozo-
ruhodně velké výkony. Kolem třiceti
zdařilých vystoupení. Dosažené úspě-
chy jsou motorem, který členkám sku-
piny dodává neochabující energii do
další činnosti. Však také jednoroční na-
rozeniny svého výkonnostně prosperu-
jícího sdružení a jeho veřejně prospěš-
né existence náležitě oslavily.

„Připravily jsme velkou výroční akci,
na niž jsme pozvaly na osmdesát na-
šich příznivců, přišlo jich však okolo
sto padesáti. Radovali jsme se vespo-
lek. Oni z nás, my z nich. Účinkovaly
jsme na té akci od 19 do 23 hodin
v různých programových blocích. Vy-
střídaly jsme patero kostýmů a něko-
lik orchestrů. Přesvědčily jsme diváky
i sebe, jak velice nás tenhle druh zá-
bavného kumštu baví a s jakou chutí
se mu věnujeme!“

Zdařilé taneční výkony jsou samo-
zřejmě podmíněny dokonalou souhrou
s orchestrem. Melodybrass, s nímž vy-
stupují v rámci muzikálu, ale i na zá-
jezdových koncertech, jsou hudebním
tělesem, které jim ohromně jde k du-
hu. Těžko rozhodnout, kdo komu ví-
ce vděčí za úspěch. Výsledky vzájem-
né součinnosti jsou rozhodně skvělé.
Protože nyní kromě divadelních před-
stavení, jimž, jak se zdá, hned tak ne-
bude konec, a koncertů skupině při-
bylo účinkování na četných plesech,
jejichž sezona je v plném proudu, má
skupina SHE-POT o náplň příštích týd-
nů postaráno. Začíná být populární
v čím dál širším okruhu svých veřej-
ných vystoupení. V Klamoši se dokon-
ce pod názvem DUP-POT ustavila sku-
pina dam ve věku životní zralosti, která
chce k produkcím vysokých štíhlých
krásek SHE-POTu vytvořit pro potě-
šení diváctva parodistickou napodobe-
ninu v tělnatějším provedení. Vzhle-
dový kontrast obou skupin by mohl
být humorným zpestřením programu.
24. února se chystá společné vystou-
pení obou skupin, které se navzájem
respektují a mají sto chutí spolupraco-
vat. Skupina DUP-POT dokonce požá-
dala Janu Karlíkovou, aby jim připravi-

la nějakou vhodnou choreografii. Další
vystoupení obou skupin bude možno
zhlédnout na Klicperáckém divadel-
ním plese 16. března.

„Trénovaly jsme dokonce až třikrát
týdně, v úterý, ve čtvrtek a v neděli. Bě-
hem půl druhého měsíce jsme daly do-
hromady docela slušnou sestavu. Ženy
měly ze svého vystoupení takovou ra-
dost, že pokračují dál. Nacvičily si už
druhou sestavu a jezdí po okolních
obcích. Dávají svým vystoupením ori-
ginální šmrnc úměrný svým věkovým
možnostem i humornému přístupu.
Myslím, že bude docela zábavné, když
příležitostně vystoupíme společně.“

„Předpokládám, že náš rozhovor se
chýlí ke konci a já chci ještě za všech-
ny dívky ze skupiny poděkovat našim
partnerům a rodinám, že nám umož-
ňují časté absence z jejich blízkosti. Dě-
kuji také jednotlivcům a organizacím
za jejich podporu a pomoc. A nakonec
se chci pochlubit novinkou - naše sku-
pina má svoje LOGO, které pro nás vy-
tvořil pan Michal Suchánek. I Vám patří
naše poděkování.“

Vyptali jsme se Jany Karlíkové na
spoustu dalších podrobností souvisí-
cích s činností její úspěšné taneční sku-
piny, ale stránkový limit čísla nám ne-
dovoluje podělit se s čtenáři o všechno,
co jsme se dozvěděli. Jistě se v budouc-
nu najde příležitost k dalšímu rozho-
voru. Máme radost z iniciativy, která
obohacuje kulturní život našeho měs-
ta a celého regionu. O skupině SHE-
-POT budeme zcela jistě ještě nejed-
nou psát, nebo_ řada jejích úspěchů
rozhodně ještě není zakončena.

Karel Richter,
Jaroslav Vosáhlo
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Ještě než se rozevřela opona v no-
votou vonícím divadelním sále Klicpe-
rova domu před premiérou muzikálu
Sugar, byl jsem naladěn k shovívavosti.
Leccos jsem byl účinkujícím připraven
prominout. Muzikál je zatraceně těžký
jevištní žánr, který dá pořádně zabrat
i zkušeným profesionálům. Hrát, zpí-
vat a tančit, aby se na to dalo dvě ne-
bo tři hodiny koukat, je pro ochotníky
sousto k udávení. Ale musím říct, že od
prvních okamžiků, kdy jeviště zakypělo
strhujícími melodiemi, zpěvem a kul-
tivovaným rytmickým tancem pohled-
ných dlouhonohých dívek, jsem nestačil
zírat. Nebylo co promíjet, na mou duši,
nemusel jsem ani na vteřinku přimhu-
řovat shovívavě oko. Naopak se mě
zmocňovalo nadšení, které mě neopus-
tilo až do konce představení. Všichni,
sladkou Sugar Radky Pokorné počí-
naje, až po posledního komparzistu,
hráli jako o život a byli skvělí. Celý sou-
bor i s hudebníky podal bez nadsázky
strhující výkon a hromový potlesk byl
poctivě zasloužený. Jistě se ještě nejed-
nou budeme vracet k tomuto fenome-
nálně úspěšnému představení chlumec-
kých Klicperáků s hodnocením celku
i jednotlivostí. Dnes jsme si domluvili
setkání s kosmetičkou Janou Karlíko-
vou, která je vedoucí skupiny oněch
krásných dívek, které svými tanečními
kreacemi umocňovaly a dovršovaly es-
tetický účinek hudby a zpěvu v půso-
bivém režijním propojení s vkusnou
humoreskní nadsázkou mluvených vý-
stupů. Zajímá nás, jak tato skupina,
která uchvacovala dokonalou vybrou-
šeností pohybu v naprostém souladu
s rytmem melodií, vznikla a jak dosá-
hla této kompaktnosti a harmoničnosti
pohybového projevu. Jak se stalo, že se
dívky tak š_astně našly, seskupily a po-
hybově sladily v tomto až téměř profesi-
onálně vyzrálém celku, který uchvacuje
individuální ztepilostí, svěžestí a přitom
strojovou, avšak nikterak nestrnulou
přesností pohybového výrazu.

„Musím se přiznat, že to byl můj ná-
pad,“ prozrazuje Jana Karlíková. „Když
jsem zakončila své působení v soubo-
ru mažoretek, začalo se mi stýskat po
pravidelném nácviku ladných pohybů,
což je velmi příjemná odnož umělecké
gymnastiky spojující nejenom udržová-

ní fyzické kondice, ale i specificky dív-
čí a ženskou potřebu estetického pro-
žitku.“

Jana sehnala nějakých deset jede-
náct dívek, z nichž většina, stejně jako
ona, zatoužila rozvíjet dál pohybové
dovednosti a návyky získané v soubo-
ru mažoretek ZUŠ v Chlumci n. C. Jsou
to dívky, které mají nejenom smysl pro
půvab pohybu, ale i pro náročnější
a proměnlivější sepětí a prolnutí po-
hybu s hudbou. Scházejí se k pravidel-
nému cvičení v sokolovně. Kolektivně

komponují své taneční sestavy, které
pak dotváří Jana Karlíková do konečné
podoby.

Součástí jejich podmanivého účin-
ku na diváky je okouzlující úsměv. Je
snad radostný, optimistický výraz obli-
čeje součástí nácviku? Jana se naší
otázce zasmála.

„Ne, úsměv nenacvičujeme. Je při-
rozeným výrazem naší nálady, našeho
přístupu k tanci. Usmívat se, to máme
vlastně již vžité z mažoretek. K tomu
nás důsledně vedla paní Gogová. Náš
tanec je projevem radosti ze života
a tu se snažíme zcela přirozeně vyjád-
řit úsměvem. Objevuje se nám na tvá-
ři ne proto, že bychom se do něj nutily,
ale sám od sebe. Usmíváme se i tehdy,
když je sestava namáhavá a svalstvu
zrovna není do smíchu. Pak se ovšem
musíme trochu přemoci. Diváka neza-
jímá vnitřní rozpoložení tanečníka.
Chce jeho prostřednictvím prožívat ra-
dost a my mu ji za každou cenu poskyt-

neme. Úsměv patří k solidnímu výko-
nu, obohacuje ho a dodává mu lesk.“

Skupina účinkuje nejenom v našem
městě, ale i mimo ně při nejrůznějších
příležitostech, jako jsou různé místní
slavnosti v obcích, spolkové zábavy ha-
sičů nebo sportovců anebo i soukro-
mé večírky. Účast v muzikálu Sugar je
ovšem zvláštní, zcela výjimečnou a roz-
hodně inspirativní příležitostí.

„To určitě. Musely jsme zvládnout
rytmický tanec na americkou hudbu
s pronikavou tónovou razancí. Je to
prostě jiný styl hudby, než na jakou
normálně tancujeme, ale jak jsme se
do ní ponořovaly, dostavoval se zvlášt-
ní prožitek, který nás naplňoval radost-
ným pocitem, a s tím souvisí ten úsměv,
o kterém jsme hovořili.“

Vřele souhlasíme. Ten pocit z vyso-
kých a štíhle ztepilých krasavic přímo
vyzařuje. „Kdo vám dělá choreografii?“
ptáme se.

„Postupně se zapojují všechna děv-
čata a spolu s nimi jsem schopna vy-
tvářet choreografii každého našeho vy-
stoupení.“

Skupina si většinou hlasů zvolila
název SHE-POT, který působí tajem-
ně, protože nikdo neví, co vlastně zna-
mená. To však divákům vypoví svou
pohybovou produkcí, svým výrazovým
tancem skupina sama, která nechce
být ničím jiným než tím, co o ní vypo-
vídá její tanec, směsicí dívčího půvabu
a radosti ze života.

Co kostýmy? Jsou jistě drahé.
„Kostýmy nám šije báječná švadle-

na paní Tučková z Chlumce, ale na-
vrhujeme si je samy. Ona ovšem našim
návrhům umí bezchybným řemeslným
provedením a lecjakým zdokonalením
vtisknout efekt jedinečných modelů,
které jsou slušivé a v nichž se cítíme
dobře a sebejistě. Jestli si na kostýmy
vyděláme? Samozřejmě nejsou laciné.
Máme i jiné výdaje. A tak vystupujeme
za předem dohodnutou odměnu. Ta-
nec není naším zaměstnáním ani ces-
tou k zbohatnutí. Co si vyděláme, slouží
ke krytí výdajů. Nikdo po nás jistě ne-
může chtít, abychom na svou zálibu,
jíž věnujeme skoro všechen volný čas
a spoustu sil i nápadů, ještě dopláce-
ly ze svých osobních nebo rodinných
rozpočtů.“

POTLESK PRO KRÁSNÉ DÍVKY

Jana Karlíková

SHE-POT děkuje svému fan-klubu za kšiltovky
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Milý příteli,
náš životní učiteli,

dal jste nám vědět, že po mnoha letech pů-
sobení v redakční radě Chlumeckých listů, hlav-
ně však ze zdravotních důvodů, odcházíte z na-
šeho kruhu, vzdáváte se členství.

Přicházíme tak o dlouholetého nadšeného do-
pisovatele. My se však nevzdáváme Vašeho las-
kavého přátelství, Vašich zkušeností a dobrého
slova! Budete se s námi setkávat alespoň nad
stránkami Chlumeckých listů, které Vás budou
pravidelně navštěvovat. A na jaře, až slunce roz-
hodí uzdravující paprsky, věříme, že se po návra-
tu do Chlumce setkáme, přijdete se na nás po-
dívat a přinesete i hezký pozdrav do Listů.

Děkujeme z celého srdce, pane učiteli Lauter-
bachu, za spolupráci, za krásné čtení o chlumec-
kém divadle, za krásné lidství ve Vašich hrách.

I my víme: „Jsou poklady, které nejsou na shro-
mažRování, ani je nikdo nemůže ukrást, a žijí tak
dlouho jako člověk a ještě dál... jako vzpomínka,
jako zpěv skřivana.“

Těšíme se na shledanou a pozdravujte Prahu!
Redakční rada
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Dokázali to! Oni to zkrátka doká-
zali! Dokázali nás rozesmát, roztles-
kat, rozdovádět, ale především ROZE-
ZPÍVAT! (A vězte, že v sále zaplněném
do poloviny, to práci dá…) Nicméně
jsou to profíci, mají za sebou přes
500 (!!!) vystoupení a na BEATLEFES-
TU v New Yorku „porazili“ 36 kapel
z celého světa. 

Už po příchodu do nové „Mekky“
kulturního dění v Chlumci nad Cidli-
nou - Klicperova domu - se na nás ze
všech stran valí písně Beatles (možná
pro oživení paměti, ale spíš pro atmo-
sféru) a plakáty na stěnách skvělý první
dojem jen umocňují. Když na velkém
plátně začne ukázka z filmu „Perný den“
(Hard days night), kde Paul McCartney,
Ringo Starr, John Lennon a George
Harisson utíkají před davem fanynek,
a čtyři usměvaví mladíci ve stylovém
oblečení nastupují na scénu, je iluze
dokonalá! Super!

Viktor Nižník (Paul) nás zdraví a už
odpočítává: „One, two, three, four…“
a uzemní nás Please, please me, ná-
sledují I'll Cry Instead, perfektní Roll
over Beethoven nebo From me to you.
Viktor nás výborně baví mezi písněmi
a seznamuje nás s dalšími „Beatlesáky“
- Ondrou Skoumalem (Johnem Lenno-
nem), výborným zpěvákem, kytaristou,
Honzou Chvátalem (Georgem Harisso-
nem) zpěvákem a hráčem na basovou
kytaru a zástupcem Ringo Starra - Ni-
kolou Nižníkem - výborným hráčem na
bicí a zpěvákem. Milé dámy, kdyby snad
některé nestačil skvělý hudební zážitek,
moc pěkně se na ně i dívá…

V první polovině zní ještě Close your
eyes, známá All my loving, It Won't Be
Long nebo I Wanna Be Your Man, kte-
rou hráli i Rolling Stones, dále I Want
To Hold Your Hand, kde dostáváme
důležitou úlohu tleskání, a ze začátku
baladická Things We Said Today se
pak mění v pořádný nářez. V I feel fine
září Ondra a následuje přestávka. Bě-
hem ní můžeme na speciální anketní
lístek napsat jakýkoliv dotaz na The
Beatles nebo Brouky.

„Hlavně sa nepitajtě ako sme sa da-
li do kopy! To by bolo na dlho!“ upo-
zorňuje nás svou melodickou sloven-
štinou Viktor. A te| jsem dostali my je!
Projevil se smysl pro humor většiny po-
sluchačů a jistě uhodnete, kterých do-
tazů byly 2/3… Po dalších odpovědích
na naše „spiklenecké“ dotazy, následu-
je Anytime at All, jedna z nejlepších pís-
ní celého večera s perfektním kytarovým
sólem Honzy Chvátala. Před Can't buy

me love jsme vyzváni, abychom si šli za-
tancovat k pódiu, této možnosti se sice
nikdo nezúčastní, ale na sedadlech se
vrtíme ostošest! Následuje If I Needed
Someone a Ob-la-di Ob-la-da, kde je na-
šemu zpěvu dokonce nechána část ref-
rénu! Po této zkoušce zpěvu jsme chvá-
leni, i když je nám jasné, že zase taková
sláva to nebyla. 

Přesto s chutí zpíváme a tleskáme
v The Night Before a v Honey Don't.
V krásné baladické Michelle se zase
necháváme unést nádherným zpěvem
Viktora. S Brouky zpíváme i v She loves
you a to má být pro nás trénink na Hey
Jude. Bylo by hříchem nezpívat, a tak
závěrečné „NáNáNá“ je zcela v naší re-
žii. Kluci jsou spokojeni a opět nás
chválí. Děkují nám, že jsme dali před-
nost jim, místo seriálu Letiště, a odbí-
hají do zákulisí. 

My i oni víme, že tak snadno jim to
neprojde. Dožadujeme se přídavku a je
nám vyhověno. Prudká píseň Help! se
rozezní sálem. Všichni muzikanti hrají
lehce a bezchybně, s očividnou chutí.
Publikum pobroukává, podupává, vrtí
zadečky a především obdivnými pohle-
dy častuje „Broučky“. Po dalším útěku
do zákulisí si ale dobře uvědomujeme,
že ještě jedna píseň dnes nezazněla,
a to píseň snad nejznámější, nejdojem-
nější a nejkrásnější vůbec - Yesterday.
Na pódium se vrací jen Ondra a Vik-
tor. Potleskem jsou odměněni hned po
prvních tónech a my všichni zpíváme
s nimi. Je to nádherný okamžik a přála
bych vám ho zažít! Pak už je ale oprav-
du konec… „Boli ste fantastické publi-
kum!“chválí nás naposledy Viktor.

Mezitím co si lidé vyzvedávají ka-
báty ze šatny, já - jako správná fanyn-
ka s právě získaným velkým plakátem
Brouků - utíkám do zákulisí. Jenom
podpisy mi ještě chybí pro vzpomínku
na jeden z mých nejlepších hudebních
zážitků.

Jsou hodně unavení, ale spokojení
a přijímají mě s úsměvem a rádi. Když
se loučíme a já jim za vystoupení dě-
kuji - děkují oni mně (tedy nám - divá-
kům). 

Měla jsem snahu napsat objektivní,
nezaujatou reportáž (jak se píše v Pra-
vidlech psaní literárních útvarů), ale ne-
šlo to. Jsou to totiž Zpěváci, Muzikanti,
Osobnosti, ale taky moc milí, příjemní
a usměvaví….Brouci.

Takže, pánové, MY děkujeme! VY
JSTE FANTASTIČTÍ!

Petra Hlubučková

THE BEATLES
PERFORMED BY BROUCI BAND

17. 1. 2007 - Klicperův dům

ROHÁČEK
Rozluštění roháčku ze str. 15:

OLIVA

Inzerce

Inzerce



NÁŠ ROZHOVORNÁŠ ROZHOVOR

Cesta ke štěstí je podle mne v tom,
že člověk začne na sobě pracovat, vzdě-
lávat se atd. Potom smysluplnost živo-
ta pomalu vykrystalizuje na povrch té
šílené chaotické taveniny. Určitě cítíte
sama, že vše v životě je nějak „propo-
jené“ a funguje to. 

Mám neskutečnou radost třeba
z toho, když přijedu do Lhasy (hlavní
město Tibetu), kde mě lidé už poznáv-
kají a v oblíbeném hotýlku hraje stále
CD s hudbou, kterou jsem natočil s LH
Kvartetem. Nebo, když vidíte, že král
zakázaného území v Nepálu - tibetské-
ho království LO/ Mustangu má v kni-
hovničce moje knihy. 

Co mi dost dlouho vadí? Že naše
děti nemají žádné vzory. Předkládáme
jim dementní zpěváky, „rádobyhvězdy“,
nebo jalové hrdiny z reality show a při-
tom na světě je tolik dalších výjimeč-
ných lidí, kteří dokázali neskutečné vě-
ci a příkladné, a nikdo je nezná.“ 

Jakou muziku máte rád?
„Mnoho let poslouchám především

vážnou muziku, harmonizuje ducha,
dá se u ní pracovat. Mám rád české au-

tory i světové velikány, jako je Mozart
a Beethoven. Z těch modernějších ka-
pel miluji P. Gabriela, Genesis, rád po-
slouchám Dido a pak třeba i Rammes-
tein.“

Který film jste viděl naposled?
„Naposled? Okřídlená migrace. To

je francouzský film o migraci ptáků. To
bych pouštěl všem povinně! Nyní je
v přípravách i můj film o cestě do Ros-
sova moře v Antarktidě.“ 

Pro které knihy máte slabost?
„Dřív jsem četl vše, te| už hlavně

filozofii - Nietzscheho, Morgensterna.
Rád čtu o duchovních věcech.“

Kdo je pro vás osobnost?
„Mám rád lidi, kteří něco v životě

dokázali. V dětských letech jsem hodně
obdivoval třeba Zátopka. Dnes je pro
mě hrdinou Ernest Sheckelton, polár-
ník, který skutečně ovlivnil můj život. Je
to člověk, kterého nebyli schopni před
sto lety ocenit. Prostě mám rád všech-
ny polárníky ...i Amundsena a Scotta.“ 

Jezdíte na takové ty „typické“ do-
volené?

„Poprvé jsem byl po 30 letech u mo-
ře v Turecku. Fotil jsem, běhal jsem po
pobřeží, žádný stres, žádná starost
o klienty, četl jsem. Slast! Když byly
děti malé, hodně jsem s nimi cestoval
po naší zemi, především však do Krko-
noš a Tater. Vyplatilo se to. Mladší syn,
když má čas, se mnou jezdí do Himá-
laje a starší nedávno zdolal Mount
McKinley na Aljašce.“

Zmínil jste se o dětech…
„Mám tři, tomu nejstaršímu je 30 let

a přednáší systémové inženýrství na uni-
verzitě ve Washington D.C., mladšímu
je 26 let a loni vyhrál „Českou hlavu“,
te| je taky v USA. Ještě mám dceru, té
je 19 let a bude maturovat na Střední
škole aplikované kybernatiky v Hrad-
ci Králové.“ 

Je nějaké místo, kde jste nebyl
a chtěl byste ho poznat?

„Nejvíce mě zajímá má duše. Rein-
hlod Messner říká: ,Lezu proto tak vyso-
ko, abych dohlédl na dno své duše.‘ “ 

Moc vám děkuji! Az se daří.
Petra Hlubučková
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Ing. Oldřich Bubák (1954) spolu
s Mgr. Vilémem Rudolfem patří mezi
první Čechy v naší historii, kteří došli
na oba póly pěšky na lyžích. 

V roce 1996 se zúčastnil první čes-
ké expedice na severní pól. Tuto expe-
dici zajišbovala ruská společnost „Cen-
tral Poljus“ z Rjazaně, v jejímž čele stál
jeden z nejlepších polárníků na světě
Michail Malachov. Na severní pól do-
razili spolu s p. Rudolfem 25. 4. 1996,
ale v jejich myslích už se rodila další
myšlenka - dojít stejným způsobem i na
jižní pól, a to v průběhu jednoho ro-
ku. Vzniká tedy monumentální projekt
„Z pólu na pól“. Z finančních důvodů
je ale tato „akce“ odsunuta na r. 1999
- Millenium Expedition. K onomu „do-
bytí“ dochází přesně 31. 12.! Tento
projekt měl i spoustu podprojektů, za-
měřených především na polární a sub-
polární oblasti - Grónsko, Čukotka,
Kamčatka, Aljaška, Kanada, Špicber-
ky, Island, Beringova úžina… atd.

Téměř hodinu a čtvrt jsem mě-
la možnost diskutovat s tímto
příjemným, milým a světaznalým
člověkem. Náš rozhovor by vydal
minimálně na dvě stránky. Muse-
la jsem tedy vybírat…

Jak se vám tady u nás líbí?
„Krásný, skutečně nářez! Zaslouží si

to tady pár přednášek.“

Kolikáté už to bude vaše „vystou-
pení“?

„Já jich dělám přes sto za rok, už
asi 20 let.“

Na internetu jsem se dočetla: „Po
absolvování ČVUT prošel řadou
profesí: konstruktér, vývojový pra-
covník, profesionální hudebník,
učitel, fotograf, ředitel cestovní
kanceláře, ředitel filharmonie, tlu-
močník, překladatel a profesionál-
ní průvodce.“ Jak je tohle možné?

„Už mi není 30… ale třeba ten hu-
debník - vedle strojní průmyslovky jsem
absolvoval ještě lidovou konzervatoř,
obor bicí nástroje a trubka. No a pře-
kladatel, tlumočník? Není to tak složité
k pochopení. Strojařů, kteří umí anglic-

ky, je málo, a tak jsem se dostal i k to-
mu překládání pro firmy, což obnáší
i vyjíždění do ciziny. Je to zajímavý „job“.
Člověk, když potřebuje vyjíždět na ex-
pedice, tak nemůže být „normálně“ za-
městnaný.“

Na co se může těšit ten, kdo dnes
večer přijde?

„Přednáška se jmenuje Doteky kon-
ců světa, podle mé knihy a kolem ní
se vše točí. Nejde tedy jenom o sever-
ní pól, ale i o další nádherná místa svě-
ta, člověkem téměř nepoznamenána.“

Dobrá, a jaké jsou tedy zásadní
rozdíly mezi Arktidou a Antarkti-
dou, kromě toho, že každá leží na
jiné polokouli?

„Ten rozdíl je skutečně diametrál-
ní. Jediným společným prvkem je zi-
ma. Velmi jednoduše řečeno, Arktida
je zamrzlý Severní ledový oceán, ob-
klopený pevninou. Kdežto Antarktida
- „anti-arktida“ - je pevnina pokrytá až
čtyři kilometry tlustou vrstvou ledu, ob-
klopená mořem.“ 

Co by člověk musel udělat, aby se
podíval tam kam vy? Jak vypadá
taková příprava?

„Nejdůležitější podle mě je ta myš-
lenka, ten sen, že tam zkrátka pojede.
Za druhé, člověk musí připravit svoje
tělo. Ne nějak drasticky, ale občas si za-
běhat, otužovat se a protáhnout. Svaly
jsou důležité, ale nad tím vším je vždy

jen hlava, resp. práce s hlavou. A co pe-
níze? Když člověk něco chce a je o tom
přesvědčen od srdce a věří tomu, potom
„přijdou“. Jednoduchost spočívá v tom,
že je potřeba pouze zvednout zadek.“

Kolikrát jste tam byl?
„Třikrát v Antarktidě, v Arktidě jsem

byl mockrát, na různých místech s růz-
nými expedicemi.“ 

Četla jsem, že se pohybujete i po
Tibetu a Nepálu…

„Tam dělám profesionálního prů-
vodce.“

Jak často vyjíždíte na tyto cesty?
„Dvakrát až třikrát do roka, tak na

měsíc. Dříve jsem jezdil i na půl roku!
Ale te| mi hodně času zabírá zpraco-
vávání mým zážitků a fotodokumenta-
ce. Mám přes dvacet tisíc diapozitivů.
To je potřeba využít. Mimo to dělám
přednášky pro různé společnosti i pro
školy a mezi tím jezdím jako průvodce
a tlumočník. Během toho se pokouším
sem tam přírodě „ukrást“ nějakou tu
„krásnou“ kompozici, kterou mi na-
bídne.“

Je nějaké místo, kam se nejradši
vracíte?

„Pochopitelně domů, ale jinak mi-
luju hory - Himaláje, tam jsem i dva-
krát do roka. Kromě vysokých hor ko-
lem Everestu mám rád i tamější lidi,
jsou čistý, krásný, mají jiné hodnoty. 

Nejvíce mě však baví poznávat a ob-
jevovat svou vlastní duši. To je myslím
posláním každého člověka v těchto na-
šich strastiplných existencích. Kdo po-
chopí filozofii obnažení svého vlastního
nitra, musí být š_astný. Právě cestová-
ní do extrémních podmínek tomu po-
máhá.“ 

Co vás v poslední době těší?
„Hlavně mě těší potkávání nádher-

ných lidí. Každá tato interakce vám
něco přinese, povýší. Moc jich v naší
poznamenané společnosti nenajdete.
V současné době se věnuji soudobé
americké poezii... navíc jsem dopsal
svou čtvrtou knihu - sbírku básní - „Můj
anděl strážný musí být ale unavený“.
Jsou to čtyřverší inspirovaná životem.

Doteky konců světa
OLDŘICH BUBÁK

Inzerce
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no jsi nedělal! Rozhodně nesmím zapo-
menout na to, že jsi s Odonem Cellerem
a Standou Radou založil taneční sou-
bor Furiant. Byli jste dobří. Široko da-
leko se vám hned tak nějaký jiný sou-
bor toho druhu nevyrovnal. Sklízeli jste
úspěch za úspěchem. Škoda, že nemá-
te následovníky.

Vystudoval jsi s výborným prospě-
chem Pedagogickou fakultu Univerzity
Karlovy v oboru pedagogiky-psycholo-
gie, postupně jsi získal akademický ti-
tul PhDr. a vědeckou hodnost kandidá-
ta pedagogických věd. Otvírala se před
Tebou nadějná kariéra vysokoškolské-
ho pedagoga s perspektivou úspěšné
vědecké práce. Napsal jsi řadu odbor-
ných skript, článků i esejů... Mezitím ses
oženil, takže Ti k rozsáhlé aktivitě při-
byla starost o rodinu.

Přišel rok 1968. Nadchl ses pro ide-
je socialismu s lidskou tváří. Po přícho-
du vojsk Varšavské smlouvy, s jejichž
násilným zásahem do reformního pro-
cesu Pražského jara jsi projevil hlasitý

nesouhlas, Tě ovšem normalizátoři na
hradecké fakultě vyloučili ze strany, což
znamenalo tehdy zároveň vyhazov ze
zaměstnání. Ocitl ses tedy na dlažbě.
Schopnosti a vzdělání Ti nebyly nic plat-
né. Dvacet let ses pak s mizerným vý-
dělkem protloukal, jak se dalo, prová-
zen posudky, které Ti znemožňovaly
pracovní zařazení odpovídající Tvým
předpokladům. Naposled jsi byl, tuším
zaměstnancem smíchovské Škodov-
ky. Byla to krušná léta. Požádal jsi mě,
pamatuješ, abych Tě seznámil s gene-
rálem Sachrem, který byl tehdy jako
mluvčí Charty 77 degradován na vo-
jína. Chtěl ses jeho prostřednictvím při-
hlásit k chartistům. Než se to vyřídilo,
generál zemřel. Narozdíl od něho ses
přece jenom dočkal rehabilitace. Same-
tová revoluce Ti umožnila vrátit se na
pedagogickou fakultu jako docent s au-
toritou politicky perzekvovaného od-
borníka s prvotřídní kvalifikací a roz-
sáhlou publikační aktivitou. Jako člen
české delegace pedagogů ses podíval

i do Ameriky. Byl jsi š_asten. Na Chlu-
mec, který Ti přirostl k srdci, jsi neza-
pomínal. Dokonce sis tu zakoupil do-
mek i zahradu s chatkou, odhodlán
trávit tu životní podzim. Byl jsi v obdi-
vuhodné formě. Zdálo se, že ještě dlou-
ho nebudeš pomýšlet na to, aby sis do-
přál odpočinek, který by Ti každý uznal
za zasloužený. Když jsem Tě potkával,
jak se vracíš domů, rozehřátý z tenisu,
skoro jsem Ti záviděl Tvou fyzickou
zdatnost.

Život však umí být až sadisticky kru-
tý. Zcela nečekaně zasáhne člověka na
nejcitlivějším místě. Je mi líto, velice lí-
to, že už nebudeš mít příležitost rozví-
jet právě te|, kdy jsi dosáhl vrcholu své
intelektuální zralosti, dílo, jemuž ses
věnoval rád a s nevšední erudicí. Máš
však i tak za sebou tolik práce, že by ji
někdo nestačil vykonat ani za dva životy.
Za sebe Ti děkuju za všechno krásné,
co jsme spolu prožili, a ujiš_uji Tě znovu:
zůstáváš se mnou do konce mých dnů.

Karel Richter
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Milý Honzo!
Přišlo mi poštou parte s Tvým jmé-

nem. Neměj mi to za zlé, ale zprávu,
žes umřel, beru s výhradou. Chápu, že
v utrpení, které jsi řadu měsíců proží-
val v důsledku zákeřného úderu těžké
nemoci, se Ti smrt nejspíš zdá nejvhod-
nějším způsobem, jak důstojně ukončit
každodenní strázně sužující nejenom
Tebe, ale i Tvé blízké. Nicméně, ka-
maráde, musím Tě ujistit, že pro nás
všechny, kdo jsme Tě dobře znali, je
Tvůj odchod z tohoto světa nepřijatel-
ný a zhola nemožný. Alespoň po dobu
trvání našeho vezdejšího bytí.

Společně jsme den co den dojíždě-
li do bydžovského gymnázia. Měli jsme
stejné kantory, z nichž mnozí byli bá-
ječní a nezapomenutelní, manželé Ma-
říkovi, profesor Čermák, Mánek, Holý,
Vondrák... Měli jsme dlouhou řadu spo-
lečných zážitků: zimní zájezdy na hory,
taneční hodiny s mistrem Hejcmanem,
školní akademie a mikulášské... Vyni-
kal jsi v té době stříbrně znícím sop-
ránkem, takže Ti profesor Píša při kon-
certech svého studentského orchestru
s důvěrou svěřoval pěvecká sóla, od-
měňovaná zaručeným potleskem. Pu-
bertální mutace sice odňala Tvému
hlasu andělské výšky, ale ponechala Ti
čistotu a pevnost tónů pro Tvé oblíbe-
né zpívání při kytaře a pozdější účin-
kování ve věhlasném pražském pěvec-
kém sboru Hlahol, s nímž jsi zajížděl
i do ciziny.

Ještě předtím jsme v Chlumci nadše-
ně skautovali pod vedením nezapome-
nutelného Josefa Slavíčka a později
v oddílu Osada. Zpívali jsme za pocho-
du při víkendových výletech do okolí,
v klubovně i u táborových ohňů. Znali
jsme přece tolik písní, lidových, tramp-
ských, skautských, všelijakých, veselých
i tklivých až k zaplakání, mohli jsme
zpívat celé hodiny. Bylo to nádherné.
Spolu jsme při táborácích i na estrá-
dách vystupovali s komickými čísly. Už
nevím, kdo nás do toho navrtal, ale dě-
lali jsme to s chutí. Předváděli jsme
třeba dramatizaci dialogu o ztraceném
klobouku, jak by zněl v konverzační

činohře, tragédii, veselohře, operetě
a opeře. Pamatuješ? Anebo Wericho-
vu a Voskovcovu parodii na soubojo-
vou rozepři rytířů Pracha z Prachatic,
posledního po přeslici, a Popela Popel-
ského z Lomnice nad Popelkou kvůli
tomu, že jeden druhému nechtěně při
nahýbání se nad studnou shodil dovnitř
klobouk. Vidím to, jak proti sobě sto-
jíme v improvizovaném rytířském oble-
čení a vykřikujeme: „Taste, pane!“ „Co
jsem?“ „Taste!“ „Která!“ „Taste, poví-
dám!“ „Ach tak, soubojovati hodláš,
kmete předčasně omládlý!“ „Tak jest,
zdrchaný mecenáši, zkrachovaná na-
ději svých předků!“ Tenhle legrační sou-
boj s kordy, které dlouho nešly vytáh-
nout z pochvy a pak se ohýbaly, takže
šermování skončilo nevyhnutelně smí-
rem, jsme předváděli při různých tábo-
rákových příležitostech snad stokrát
a bavili jsme se přitom možná víc než
diváci. Byli jsme pro každou srandu.
To patří k mládí. Ale hrdě musím do-
dat i za Tebe: ve vší slušnosti. K tomu
jsme ostatně byli v Junáku vedeni. Jed-
nu dobu jsme s Kájou Holoubkem vy-
dávali junácký časopis Bum, jehož
stránky jsme nejenom zaplňovali po-
vedenými i nepovedenými články, ale
sami jsme je vy_ukávali na psacím stro-
ji do cyklostolové blány a pracně roz-
množovali.

S Mirkem Pechem, Oldou Raisem
a Mirkem Kodrlem jsme utvořili sbor
skautských trubačů. Pilně jsme v pod-
krovním pokojíku u Raisů nacvičovali
fanfáry a pochody, což asi sousedům
rvalo uši. S nablýskanými fanfárkami
ozdobenými zelenými praporky se
skautskou lilií jsme pak v nažehlených
stejnokrojích pyšně vykračovali při slav-
nostních průvodech v čele vyrovnaných
a stejnoměrně pochodujících skaut-
ských trojstupů a vytrubovali do kroku
břeskné pochody. Náramně efektní by-
lo naše vystoupení při zahájení neza-
pomenutelné skautské Benátské noci
na Cidlině. Stojíce na kamenném ostě-
ní starého mostu jsme vysílali k hvězd-
nému nebi dvojhlasně velebné tóny pří-
jezdových fanfár jízdního dělostřelectva:

Tadadá, tadadá, tatadatatata tatada-
tatata tadadá... Bylo to úchvatné.

S okresním kulturním inspektorem
panem Veselým jsme jednu dobu za
honorář 50 Kčs jezdili na kolách po
vesnicích chlumeckého regionu a v hos-
tinských sálech předváděli kulturní pro-
gram složený z písniček při kytaře, reci-
tací, kouzelnických triků Jardy Hájka
a kabaretních výstupů. Pak jsme zača-
li s Klicperáky dělat divadlo: Jan Hus,
Šestnáctiletí, Kruté štěstí, Krásná He-
lena, Polibek královský, Popelka... Ně-
kolikrát jsme účinkovali ve Východo-
českém vysílači. Pamatuju se na literár-
ní pásmo o Chlumci To bylo tenkrát
a rozhlasovou hru o herci Františku
Krumlovském Příběh z pavučin. Byli
jsme u všeho, co se v Chlumci dělo.
Dokonce jsme jednou za týden v měst-
ském rozhlasu vysílali vesele pojaté pás-
mo o tom, co se všechno za ten týden
v městě sběhlo. Jestli ho lidé poslou-
chali a jestli jim připadalo jako veselé,
nemohu s určitostí tvrdit. Panu učiteli
Horynovi jsme pomáhali zřídit na zám-
ku novou expozici muzea, přičemž jsme
si samozřejmě vyzkoušeli zacházení
s dochovanými pruskými jehlovkami
z války roku 1866 a jízdu na předpo-
topních velocipedech s obrovitým před-
ním kolem, což je fotograficky dolože-
no. Poznali jsme mimo jiné, že když se
na tomto typu kola při jízdě svažitou
alejí k zámecké bráně stiskne ruční
brzda na řídítkách, velké přední kolo
se sice spolehlivě zablokuje, ale malé
zadní se s celou kovovou konstrukcí
velocipedu prudce vznese vzhůru a cyk-
lista je ze sedátka vymrštěn přes řídítka
střemhlav před zabrzděné kolo na cestu.

Ty ses, milý Honzo, kromě toho vše-
ho ještě víc než my ostatní věnoval spor-
tu, hlavně tenisu, kde ses v urputných
utkáních s Krupičkou, Vítkem, Štusem,
Slávkem Havlínem a dalšími přeborní-
ky vypracoval v zdatného hráče schop-
ného zdárné klubové reprezentace. Ta-
ky ses, pokud vím, zamíchal do fotbalu
jako brankář chlumeckého mužstva.
Přitom jsi koncertoval ve študáckém ta-
nečním orchestru. Bože můj, co všech-

POSLEDNÍ DOPIS
PhDr. JANU SOLFRONKOVI, CSc.
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DANUŠE JELÍNKOVÁ. Narodila se v Chomuticích
nedaleko Jičína. Později se s rodiči přestěhovala do Chlum-
ce n. C., kde dokončila základní školu. Poté dojížděla do
Nového Bydžova na SVVŠ. Po jejím absolvování nastoupila
do střediska výpočetní techniky ČSAD. Má dva syny (a dnes
již tři vnoučata). Osmnáct let pracovala v Ingstavu Hradec
Králové jako administrativní pracovnice. Když před dva-
nácti lety nastoupila do městské knihovny, otevřely se jí
zcela nové obzory: „Dostala jsem na starost dětské oddě-
lení. Snažím se, aby u nás v knihovně děti našly knížky, kte-
ré potřebují k výuce ve škole, ale také knihy, které je za-
ujmou a v nichž najdou nové poznatky i poučení pro život.
Jsem ráda, že k nám děti chodí a že i po letech se někdejší
malí čtenáři ke mně hlásí jako dospělí s návykem četby, kte-
rý u nás získali již tehdy.“

JANA TICHÁ. Narodila se v Chlumci n.C. Její maminka,
Marie Rychterová, učila na zdejší základní škole. Tatínek,
Václav Rychtera, pracoval jako řidič v Kovoplastu. Má ještě
sestru. V Chlumci žije dodnes. Vychodila tu základní školu
a poté přešla na Obchodní akademii do Hradce Králové.
Po jejím ukončení pracovala jako účetní u firmy Lesy Chlu-
mec n. C. Na základě výběrového řízení byla přijata do měst-
ské knihovny. 

„Absolvovala jsem rekvalifikační knihovnický kurz v Ná-
rodní knihovně v Praze. Knihovnická práce mě moc baví.
Přicházím neustále do styku nejenom s knihami, ale i s lid-
mi, a to mi přináší spoustu rozmanitých dojmů. Informační
centrum, které bylo u nás zřízeno, mě neustále nutí rozši-
řovat si své znalosti, vzdělávat se a to je nádherné. Jsem vda-
ná a mám jednu dceru. V našem městě se mi moc hezky

žije, protože mám spolehlivé rodinné zázemí, zajímavou
práci a báječné kolegyně.“

MARIE STRAPKOVÁ. Pochází z Neděliště u Hradce
Králové. Otec byl cestmistrem u Okresní správy silnic. Ma-
minka, vyhlášená švadlena, se v 26 letech po mozkové mrtvi-
ci ocitla na půl těla ochrnutá v invalidním důchodu, což
jako stín padlo na její další život a uvalilo netušené nesná-
ze i na celou rodinu. „Po absolvování základní a střední
školy jsem pracovala jako pěstitelka zemědělských plodin
v Šlechtitelském podniku v Chlumci, kde jsem se seznámila
se svým manželem Pavlem Strapkem.“ Mají spolu tři dcery.
Po mateřské dovolené nějakou dobu pracovala jako úřed-
nice v Kovoplastu. Bohužel vážné onemocnění ji v jedena-
třiceti letech donutilo odejít do plného invalidního důchodu.
Nezbytnost péče o malé děti ji nutila překonávat nepřízeň
osudu. S pomocí manžela to dokázala. Její zdravotní stav
se poněkud zlepšil, takže mohla opět pracovat. Nejprve ja-
ko uklízečka, poté získala práci v knihovně, kde působí dnes
již šestý rok. „Moc si té práce vážím. Je zajímavá a rozmani-
tá. Umožňuje mi rozšiřovat si duševní obzor a napomáhat
tomu, aby si jej mohli rozšiřovat i jiní. Těší mě kontakt s lid-
mi, který mi v době nemoci chyběl. Knihy jsem měla vždycky
ráda a lásku k nim jsme s manželem předali i svým dětem.
Dcery, dnes už dospělé a samostatné, jsou vášnivými čtenář-
kami. Věřím, že takové budou i obě mé vnučky.“

Odcházím z knihovny, potěšen setkáním se sympatic-
kými ženami, pro něž zaměstnání není jen způsobem, jak
si vydělat peníze, ale posláním, které plní obětavě a s nad-
šením. Přejme jim vrchovatou míru zdraví, životní pohody
a úspěchů ve službě veřejnosti.               Karel Richter
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Ve snaze dozvědět se podrobnosti o aktuálních úko-
lech knihovny v její dnešní podobě jsme požádali o rozho-
vor její vedoucí paní Bc. HELENU HOLANOVOU.

Pochází z učitelské rodiny. Narodila se v Nymburce, žila
v Křinci. Matka měla ve vzdělávací a výchovné péči děti na
prvním stupni, otec pedagogicky působil na druhém. O ro-
dičovskou péči a přízeň se dělila se starším bratrem. Pra-
covní zátěž maminky i tatínka byla tak velká, že děti, a hlav-
ně malá Helenka, byly často ponechány na starost babičce
a její sestře, které říkaly teta. Obě pocházely z početné ro-
diny, kde otec s matkou museli každou korunku dvakrát
obrátit v dani, než ji za něco utratili, takže děti se naučily
šetrnosti, která zůstala jejich trvalou vlastností na celý život.

„Po základní škole jsem studovala na Střední ekono-
mické škole v Mladé Boleslavi.“ Po ukončení studia mladá
ekonomka nastoupila práci v Ústavu vývoje a racionalizace
železničního průmyslového opravárenství v Nymburce. Zdá-
lo se, že její životní drána je pevně vytýčena. Vdala se, na-
rodily se jí dvě děti, chlapci. Z rodinných důvodů změnila
zaměstnání. Nastoupila do firmy Kovoplast. V žiželické Fru-
tě se však naskytlo volné místo mzdové účetní, po jakém
vzhledem k svému vzdělání dosud marně toužila. Jenže ro-
dina se záhy rozrostla o třetího syna. Paní Helena odešla
na mateřskou dovolenou. To už bydleli v Chlumci, kde jim
rodiče přenechali domek v ulici Pod Loretou. Do Fruty se
už nevrátila. Našla si místo v žiželické knihovně. Nová prá-
ce ji zaujala. Knihy se už dávno staly nezbytnou součástí je-
jího života. Být s nimi v každodenním kontaktu, evidovat je,
rovnat do regálů, vyhledávat je podle požadavků čtenářů,
zapisovat výpůjčky a vrácené knihy opět zařazovat do re-
gálů, sledovat knižní novinky a zařizovat nákupy, to vše byla
zcela nová, ale velice zajímavá práce, která ji nejenom zají-
mala a těšila, ale přinášela jí i spoustu nových poznatků
o knihách a jejích autorech. Byla to jiná profese, než pro ja-
kou ji připravovala škola, ale zalíbila se jí tak, že si návrat
k mzdovému účetnictví už nedovedla představit. Když se
uprázdnilo místo v knihovně v Chlumci nad Cidlinou, který
si už stačila zamilovat, neváhala ani na okamžik.

„Jelikož mi pro kvalifikovaný výkon povolání knihovnice
chybělo odpovídající vzdělání, vystudovala jsem střední kni-

hovnickou školu a dosáhla bakalářského stupně vysoko-
školského vzdělání v oboru knihovnictví. To by rozhodně
bez pochopení manžela a celé širší rodiny nebylo možné.“

Ptám se paní bakalářky, jaká je tedy její základní zku-
šenost z působení ve funkci vedoucí knihovny. 

„Knihy se především neustále čtou, což je radostné,
a myslím, že se i v budoucnu číst nikdy nepřestanou. V na-
ší knihovně se ročně zaregistruje 900-1000 čtenářů, z toho
300-400 dětí. Skutečných čtenářů je ovšem daleko více, pro-
tože mnohdy na jednu průkazku si chodí knihy půjčovat dva,
někdy i tři lidé. Ročně se uskuteční hodně přes 65 000 vý-
půjček knih a časopisů, z toho asi jedna třetina v dětském
oddělení. Podle našich záznamů obsloužíme ročně přes
12 000 návštěvníků.“

Jsem příjemně překvapen. Tak velká čísla jsem nečekal.
Vidím, že chlumecké knihovnice se mají co otáčet. Čtenáři
jsou samozřejmě různí. Ne všichni jsou zdvořilí, ukáznění
a zodpovědní.

Zajímá mě, jak čtenáři zacházejí s knihami. Většinou
tak, jak se sluší a patří. Ale občas se nicméně knihy dosta-
nou do rukou čtenářům, kteří si jich neumějí vážit. Stalo se,
že se kniha vrátila pokousaná psími zuby. Jiná čtenáři vi-
ditelně spadla do vody a vrátila se celá zprohýbaná a zkra-
bacená. Nezřídka jsou stránky polity kafem, zamaštěny ne-
bo potrhány. Někteří čtenáři neradi knihy vracejí. Upomínky
nejsou nic platné. Občas dojde ke krádeži knihy přímo z re-
gálu. Knihovna každých pět let provádí úplnou inventuru
knihovního fondu, při níž se ztráty a škody zjiš_ují a pokud
možno napravují. Některé jsou bohužel nenapravitelné.

Práce v knihovně? Mnoho lidí si myslí, že je to jenom
půjčování. To ovšem představuje, jak se dozvídám jen asi
tak čtvrtinu práce knihovnic. Tři čtvrtiny evidenční, admi-
nistrativní, účetní, spisové, výkazové, propagační, kontrolní
a jiné práce čtenář nevidí.

„Nejdříve musíme knihy objednat. Na nákup knih máme
určitou částku, s kterou musíme co nejlépe hospodařit. Hle-
dáme knihkupce, kteří nám nabízejí knihy se slevou. Dů-
ležitý je i výběr, aby co nejvíce čtenářů u nás našlo to, co je
zajímá nebo co potřebují. Zakoupené knihy musíme ozna-
čit, všechny základní údaje o nich uložit do počítače. 

Málokdo ví, že chlumecká knihovna v rámci regionálních
funkcí plní úkol nákupu a zpracovávání knih pro 12 kni-
hoven na Chlumecku. Dvakrát ročně jim chlumecké kni-
hovnice dovážejí nové knihy a přečtené si odvážejí k dal-
šímu zapůjčení jiné knihovně. Přestože chlumecký knižní
fond je dosti bohatý, nemůže mít zdejší knihovna všechno,
co vychází. Zajiš_uje proto půjčování z jiných knihoven. Týká
se to hlavně odborné literatury. Ročně tímto způsobem za-
jiš_uje pro čtenáře až 300 knih. Úplně nově knihovna po-
skytuje také informační služby a zajiš_uje prodej drobných
suvenýrů a map pro turisty. Dost je i kancelářské práce nut-
né pro zajištění plynulého chodu knihovny.

Všechny tyto úkoly a povinnosti by paní vedoucí Bc. Ho-
lanová nemohla zvládnout, kdyby po jejím boku nestály
obětavé spolupracovnice:

Zvláštní zmínku zasluhuje tak zvaný
Starý hrad. Když jsem přišel do Chlum-
ce, shledal jsem zde pouze po požáru
zbylé zdi starých kasáren. Za tímto ru-
mištěm směrem k jihu stály dva přízem-
ní domky, zbylé ubikace vojenské, pak
byla část pozemku volná a dále čněly
zbytky zdiva Starého hradu, k nimž při-
léhalo na vyvýšených základech zbu-
dované stavení. Na pravé straně zby-
lých hradních zdí stál přízemní dům,
v němž bydlel panský zahradník. V prv-
ním nádvoří se nacházela velká stud-
na o průměru zhruba tří metrů, zřejmě
součást někdejšího hradního zařízení.
Později, když zde město zřídilo tržiště
na prasata a hovězí dobytek, byla tato
památná studna zasypána. Byla to chy-
ba. Kamenná studna měla bezpochyby
značnou historickou cenu a byla vydat-
ným zdrojem vody, který se dal využít
pro celé široké okolí. Původcem chyb-

ného rozhodnutí byl tehdejší radní Ja-
roslav Sobotka, mlynářský stárek, kte-
rému pro zastávání funkce na radnici
chyběla potřebná inteligence. Za Starým
hradem se rozkládala rozlehlá zahra-
da, kde velkostatek pěstoval prostřed-
nictvím svého zahradníka potřebnou
zeleninu a květiny pro zámek. Od zad-
ní části Vinopalny až k dodnes stojící-
mu domku tak zvané vojenské stráž-
nice v ulici od kostela ke Kladrubům
vedoucí táhl se hradební příkop, v něž
rostlo rákosí a křoviny a držela se vo-
da vytvářející močály, šířící zejména
v parných dnech příšerný zápach. V té-
to džungli žily miliardy komárů. Celé
toto prostranství bylo majetkem velko-
statku, který je nechal k ostudě města
pustnouti. Ačkoliv správa města, a to
jak starosta Kozelka, tak jeho nástupce
Frič, s městskými radními mnohokráte
činili pokus získati tento pro město tak

významný pozemek do městského ma-
jetku, ale vše bylo marné. Starý hrabě
Zdenko Kinský poslouchal své rádce
v úřednictvu a v žádném případě k jed-
nání o prodeji nepřivolil. Tím ovšem
značně trpěl rozvoj města, nebo_ ze-
jména starosta Kozelka měl zde vel-
kolepé plány. Jeho snahou bylo koupi-
ti od pana Morice Weisse a Emanuela
Bezprsky na náměstí proti radnici sto-
jící domy, zbořiti je a tímto místem vés-
ti ulici na pozemek Starého hradu, kde
mělo býti zřízeno malé náměstí, popří-
padě park a kolem měly býti do čtverce
postaveny domy, mezi nimi velká bu-
dova soudní, dále budova poštovního
úřadu a četnická stanice. Plán to byl
ideální a hladce proveditelný, leč nevů-
le majitele pozemku vše zmařila.

Jelikož zákonem bylo městu zaká-
záno konati dobytčí trhy na náměstí,
podařilo se později obci alespoň toto

Chlumecká městská knihovna
dokončení

ZE VZPOMÍNEK VÁCLAVA KLEMENSE
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Zápis
do prvních tříd

Rok velmi rychle uplynul a v naší škole opět vítáme na-
stávající prvňáčky. V letošním roce se zápis konal 18. a 19. led-
na. Do školy se letos dostavil opravdu malý počet dětí. Pou-
ze 49. Zato žádosti o odklad podalo 13 zákonných zástupců
dětí. A to je na tento počet nebývale mnoho. U dvou dětí zá-
konní zástupci upřednostňovali nástup do školy praktické.
Všechny tyto děti budou muset projít vyšetřením v peda-
gogicko-psychologické poradně, kde odborníci posoudí,
zda se někteří úzkostliví rodiče zbytečně neobávají školní
zátěže svých potomků.

Většina dětí velmi dobře komunikovala, kreslila, pozná-
vala barvy i počítala. Problém byl asi u poloviny dětí ve vý-
slovnosti. Mnoho z nich už navštěvuje logopedii v Hradci
Králové. U některých dětí bylo na první pohled vidět špat-
né držení tužky. Pokud si rodiče takové věci všimnou, mě-
li by dítěti zakoupit tužky nebo pastelky trojhranného tva-
ru, běžně v obchodech dostupné. Usnadní tak svým dětem
začátky nácviku psaní ve škole. Jinak je zbytečné nakupo-
vat již te| do školy plno věcí. Začátkem června proběhne
ve škole schůzka se všemi rodiči budoucích prvňáčků. Tam
paní učitelky seznámí rodiče s tím, co dítě dostane ve ško-
le, co bude nakupováno hromadně a co dětem mají za-
koupit.                                                               E.G. Ú
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prostranství od velkostatku pro zřízení
tržiště pronajmouti. Tak tomu bylo až
do převratu v roce 1918, kdy celé pro-
stranství bylo Pozemkovým úřadem
obci přiděleno. Zde potom konaly se
týdenní a výroční trhy až do roku 1940.
(Také cirkusy zde při návštěvě Chlum-
ce stavěly své stany.) Poté bylo tržiště
přemístěno na Hatě.

O osudu Starého hradu a kol ně-
ho stojících budov a nacházejících se
pozemků bylo od roku 1920 mnoho-
kráte jednáno. Byla tu snaha realizo-
vati návrh mezitím již zesnulého sta-
rosty Kozelky. Chlumecké listy mnoha
a mnoha články probouzely zájem ob-
čanstva i městské rady o tento objekt,
bohužel vždy skrytí živlové nemající
lásky k městu a sledující jiné, postran-
ní cíle, každé prospěšné jednání maři-
li. Na radnici dostali se ke slovu lidé
nemající nejen smysl pro historické pa-
mátky, ale ani snahu přispět k rozkvě-
tu města. Nebyl tu dostatek inteligent-
ních lidí, kterým by se mohlo podařit
uskutečnění zdravých a prospěšných
plánů. Ani ředitel velkostatku JUC. Ru-
dolf Karnet neprojevoval v městské ra-
dě nikdy žádnou zvláštní ochotu přispě-
ti k zušlechtění vzhledu města. Stav
tento trval několik let. Chlumecké listy
se čas od času znovu a znovu pokou-
šely oživovati zájem o zvelebení města,
ale ze strany správy města, zejména ta-
jemníka Nováka a s ním panujícího sta-
rosty, bylo namítáno, že prý se nedá nic
dělati a že památkový úřad nedovolí za-
sypati hradební příkop ani zbořiti zbyt-
ky budovy Starého hradu. Bylo to tuším
asi roku 1934 nebo 1935, kdy uveřejnil
jsem opět článek pojednávající o straš-
ném stavu hradebního příkopu, z ně-
hož šíří se do náměstí a celého okolí
nesnesitelný zápach a mračna komá-
rů s nebezpečím nemocí. Obvinil jsem
přímo Památkový úřad, že necitelným
a nechápajícím přístupem nese vinu na
těchto zdraví občanstva ohrožujících
poměrech. Tu jednoho odpoledne na
podzim dostavil se na městský úřad jis-
tý pán, který se představil jako rada Pa-
mátkového úřadu, který hodlá zjistit
stav Starého hradu a jeho okolí.

V úřadovně přítomný městský ta-
jemník Karel Novák jej přijal a řekl mu,
že pošle hned pro pány z městské ra-
dy, aby se spolu s ním zúčastnili pro-
hlídky hradu. Pan rada však prohlásil,
že přítomnosti pánů radních není tře-

ba, nebo_ přijel vykonati prohlídku hra-
du vzhledem k uveřejňovaným článkům
v Chlumeckých listech, jejichž redakční
rada se dovolává rozhodnutí Památko-
vého úřadu jak z důvodů zdravotních,
tak i estetických, historických a hospo-
dářských, a že si přeje pouze přítom-
nost redaktora Chlumeckých listů, po-
případě jednoho radního. Vysvětlení
toto panu tajemníkovi patrně nebylo
moc příjemné. Poslal pro mne sice po-
licejního strážmistra, abych přišel ihned
na radnici. Šel jsem a vzápětí za mnou
přišel městský radní JUDr. Rudolf Kar-
net, v té době ředitel velkostatku. Vy-
dali jsme se tedy na prohlídku ve třech
a k nám se připojil ještě Fr. Starý, v té
době městský revizor.

Nejprve obhlédli jsme celou plo-
chu. Poukázal jsem na nečistý hradeb-
ní příkop a konečně prohlédli jsme si
všechny sklepy až na jeden, do které-
ho byla svrchu proražena část klenby.
Zde pomohli jsme si elektrickou lam-
pou, kterou měl s sebou policejní re-
vizor Starý. Zmíněný pan rada si vše
náležitě prohlédl, a když jsme vyšli ven,
učinil následující prohlášení: „Příkop
měl býti již dávno zavezen a divím se,
že se tak již dávno nestalo. Budovu
zbořte, není na ní nic památného, a při-
jdete-li při bourání na nějaké základy,
dle nichž by se dala zjistit rozloha bý-
valého hradu nebo něco bližšího, zavo-
lejte odborníka, a_ to změří a zakreslí,
a tím jest to hotovo. Zbořte to!“ Takový
byl tedy výsledek prohlídky.

Jelikož tím bylo moje poslání skon-
čeno, odporoučel jsem se a šel domů.
Ředitel Karnet s radou Památkového
úřadu a policejním revizorem se ode-
brali na radnici. Pan tajemník seděl
v úřadě a nejevil o celou záležitost žád-
ný zájem, ačkoliv to byla jedna z nejdů-
ležitějších otázek vyřešení středu měs-
ta a odstranění nevzhledných budov,

které brzdily zvelebení okolí náměstí. Já
jsem měl radost, že konečně jest v tak
důležité záležitosti vyřčeno rozhodu-
jící slovo.

Poněvadž jsem se však veřejných
funkcí u obce i v politické straně vzdal,
abych se mohl plně věnovati živnosti
a práci redaktorské, nestaral jsem se
dále o to, co bude město dále se Sta-
rým hradem podnikati. Jelikož ani pan
starosta Jiroutek ani členové městské
rady z nedostatku zájmu a možná i z ji-
ných důvodů nechápající význam dané
stavební plochy, na které zesnulý sta-
rosta Zikmund Kozelka, jak jsem se již
zmínil, chtěl zřídit krásné náměstí obe-
stavěné vzhlednými budovami, zůstal
celý objekt v takovém zanedbaném sta-
vu ještě několik let, až konečně nade-
šla doba, kdy bylo nutno otázku zasta-
vění celé plochy definitivně vyřešit. A to
se pak stalo.

Zemský úřad nejprve počal zřizo-
vati směrem od náměstí ke Kladrubům
novou silnici vedoucí přes pozemek
Starého hradu a starý příkop hradební.
Tím bylo tedy prostranství proříznuto.
Na části pozemku na levé straně této
silnice směrem ke Kladrubům posta-
vila obec dva velké jednopatrové domy
nájemní pro nejpotřebnější občany, což
se splnilo pouze částečně, jelikož velká
část bytů musela být přenechána že-
lezničním zaměstnancům, kteří při zří-
zení Protektorátu a zabrání pohraničí
museli odtud odejít do vnitrozemí. Zno-
vu se tehdy projevila netečnost správy
města, která byla neštěstím tehdejšího
Chlumce. Hlasy veřejnosti otiskované
v Chlumeckých listech naléhavě žáda-
ly vypracování nového plánu zástavby
a také plánu regulace Cidliny a kanali-
zace ve městě. Páni na radnici se pod
tímto tlakem nakonec rozhoupali k činu.

Z rukopisných záznamů vybral a pro
tisk upravil                       K. Richter

# Bohatství má tu vlastnost, že z moud-
rého člověka udělá hlupáka.

# Spěchat je dobré jen při chytání
blech.                Tatarské přísloví

# Host udělá radost dvakrát. Jednou
když přichází a podruhé když od-
chází.              Portugalské přísloví

# Pravidelná stolice, to je radost dů-
chodce.                               NN

# Alkohol je metla lidstva, ale za-
metat se musí.                      NN

# Bahno často předstírá hloubku.

LV

Životní moudra

Nový rok na naší škole přinesl i vý-
chovné problémy. Po vánočních prázd-
ninách žák II. stupně přinesl do školy
část usušené rostliny marihuany. Ta by-
la dále předána dvěma chlapcům a oka-
mžitě zadržena paní učitelkou. Hned
další den se stal jiný případ. Žák osmé-
ho ročníku, jistě inspirovaný akčními
filmy, navštívil mladšího spolužáka s no-
žem v ruce a požadoval na něm peně-
ženku. Protože takovéto chování je na
naší škole nepřípustné a jde nám hlav-
ně o zdraví a bezpečnost dětí, oba pří-
pady hodnotíme jako hrubé porušení
školního řádu a jsou i řešeny přes po-
licii ČR. Prosíme vás, abyste často s dět-
mi mluvili o jejich problémech, a případ-
ně nás okamžitě kontaktujte, abychom
mohli sjednat nápravu a zajistit bezpeč-
nou atmosféru. Na škole působí proti-
drogová koordinátorka Mgr.M.Horynová
a výchovná poradkyně Mgr. H. Kucha-
řová. Obě paní učitelky jsou připraveny
vyslechnout problémy dětí i rodičů a po-
radit jim.

Naše děti nám dělají i velkou radost
a jejich učitelé vás informují podrob-
ně o úspěších i prostřednictvím Chlu-
meckých listů. Obrovskou radost nám
udělalo 1. místo T. Mazánka z devá-
tého ročníku v okresním kole mate-
matické olympiády. Přejeme mu hodně
úspěchů v krajském kole, kam svým
vynikajícím výkonem postoupil. Pochva-
lu si zaslouží i tým žáků předmětu in-
formatiky, kteří se účastnili vědomost-
ní soutěže po internetu. Mezi velkou
konkurencí z celé republiky neztratili
žádné body. V regionální soutěži v ně-
meckém jazyce se umístila I. Drobná
z osmého ročníku na krásném 3. mís-
tě. Za úspěšnou reprezentaci žákům
patří pochvala a náš obdiv.

V pátek 26. 1. probíhala na ZŠ ko-
laudace stavebních úprav. Předmětem
kolaudace bylo oplocení hřiště s umě-
lým povrchem, nátěr budovy I. stupně,
výměna skleněných výplní a nová fa-
sáda na vstupu do budovy, odstranění
dlouhé doby dozvuku ve velké tělocvič-

ně a půdní vestavba. Vše je v provozu
a od 5. 2. budou moci i půdní prostory
využívat naše děti k výuce odborných
předmětů (hudební výchova, drama-
tická výchova, výuka jazyků a vaření).
Slíbený den otevřených dveří pro ši-
rokou veřejnost bude 13. 3. 2007 od
9 do 16 hodin. Na tento den vás všech-
ny zveme k prohlídce školy. Budete
moci zhlédnout výuku ve všech prosto-
rách, kde zrovna bude probíhat pod-
le rozvrhu hodin. Na výuku se budou
moci návštěvníci přesouvat vždy o pře-
stávkách. Do neobsazených prostor
budete moci nahlédnout dle vlastní-
ho zájmu. Provoz školní družiny je do
16.30 hod., tak i zde můžete strávit
odpoledne s našimi dětmi.

Ještě jednou vás zvu v úterý 13. 3.
do školy. Přij|te porovnat a zhodnotit,
co se ve škole změnilo.

Těší se na vás.
J. Bernartová
ředitelka školy,
žáci a zaměstnanci ZŠ

Informace ze základní školy

Dne 10. 3. vás od 8.30 hodin zveme
do školní družiny na 

„VÝTVARNOU SOBOTU“
Jedná se řemeslnou dílnu pro dospělé

a šikovné děti od 9 let.
Budeme plést košíky z pedigu. 

Nabízíme nácvik pleteného kulatého dna pro pokročilé
a pletení na pevném dně pro začátečníky.

Cena je 160,- Kč pro dospělé a 80,- Kč pro děti.
Pevná dna různých tvarů si budete moci zakoupit
na místě (cena se pohybuje od 20,- do 100,- Kč).

Bližší informace na tel. 495 486 835, 737 385 197.
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Podpořený projekt
V loňském roce byl na Královéhradecký krajský úřad

podán projekt s názvem: „Podpora školního časopisu Per-
ličky z chlumecké školičky“. K našemu velkému potěšení
byl grant přijat.

Pro rok 2006 jsme získali dotaci ve výši 10 000,- Kč. Část-
ka byla účelově vázána na technickou podporu (nákup pa-
píru a náplně do kopírky) a na ceny pro soutěže vyhlášené
pod záštitou časopisu.

Díky této podpoře jsme profinancovali pět vydání školní-
ho časopisu a ceny do školní fotosoutěže.

Bereme tuto podporu jako uznání naší práce a potvrze-
ní toho, že to, co děláme, není bez významu. 

Mgr. Jiří Janouch - autor projektu 

Internetová soutěž

Najdi, co neznáš!
Vědomostní soutěž pro třídy 2. stupňů ZŠ a víceletých gymnázií

Naše škola se účastní mnoha akcí. Jednou z nich je ce-
lorepubliková hra, do níž se každoročně zapojuje mnoho
škol. Hra se jmenuje NAJDI, CO NEZNÁŠ a probíhá od říj-
na do prosince. Organizátorem soutěže je Seznam.cz a.s.

Žáci zjiš_ují odpovědi na 10 otázek, které jsou každý
týden zveřejňovány na inter-
netových stránkách. Otázky se
týkají např. vědy, kultury, his-
torie lidstva, přírody apod. Při
soutěži se ukáže, jak jsou stu-
denti zdatní ve vyhledávání
informací na internetu. 

Letošního ročníku se zúčastnily na 4 tisíce týmů. Po ma-
ratónu více 120 otázek se do finálové části probojovalo
119 týmů, které neudělaly žádnou chybu. Z naší školy se to
podařilo dvěma. Tým sedmáků se jmenoval Koumáci a osmá-
ků Talenti. Z vítězných družstev bylo vylosováno pět, které
obdržely hodnotné ceny. Štěstěna se k nám tentokrát obrá-
tila zády, snad to příště vyjde. 

Mgr. Jiří Janouch - volitelný předmět informatika

Tříkrálová sbírka
Jako každoročně probíhala i letos na začátku ledna v ce-

lé republice charitativní akce Tříkrálová sbírka. Zapojily se
do ní také děti z naší školy. Ve školní družině s pomocí
paní učitelky Havelkové si vyrobily kostýmy a učily se zpí-
vat koledu.

Tři trojice pak za doprovodu pracovníků oblastní chari-
ty vyrazily do ulic města. Počasí koledníkům ani trochu ne-
přálo, do školy se vraceli mokří a pořádně zmrzlí. Hřál je
však pocit, že pomohli dobré věci.

V Hradci Králové dne 23. 1. 2007

Vážená paní ředitelko,
rádi bychom touto cestou poděkovali vaší škole za po-

moc při Tříkrálové sbírce 2007. Naše díky patří zejména
dětem-koledníkům. V Chlumci nad Cidlinou se do tříkrálo-
vých pokladniček podařilo vybrat celkem 4 639,- Kč, které
pomůžou zajistit provoz Domova pro matky s dětmi v Hrad-
ci Králové, Charitní pečovatelské služby a poradenství pro
lidi v nouzi a oběti domácího násilí. Třetina částky bude
použita na humanitární pomoc v ČR a v zahraničí.

K dopisu přikládám výsledky sbírky na území králové-
hradeckého vikariátu a děkovný plakát. Prosím Vás o vyvě-
šení plakátu na školní nástěnce.

S přáním spolupráce i v příštím roce
Jitka Prokšíková
Oblastní charita Hradec Králové

Asi pětina žáků kouří
Každý pátý žák základní školy v České republice pravi-

delně nebo aspoň příležitostně kouří. Poprvé si přitom ci-
garetu zapálí nejčastěji v páté nebo v šesté třídě. Kde děti
berou inspiraci? Nejčastěji samozřejmě od svých rodičů ne-
bo od starších spolužáků. K těmto závěrům došli pracovní-
ci Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v Brně, kteří pro
žáky v základních školách vymysleli soutěž „Naše třída ne-
kouří“. Jejím prostřednictvím chtějí dosáhnout toho, aby
děti dobrovolně přestaly kouřit, vzájemně se při tom pod-
porovaly a vydržely bez tabáku čtyři až šest měsíců.

Odborníci přitom varují, že dítě, které začne kouřit v šes-
té třídě, je na konci deváté třídy na nikotinu už závislé.
Někteří pravidelní kuřáci nakonec denně zvládnou i deset
a více cigaret. „Když jim řeknete, že za dvacet let zemřou
na rakovinu, je to pro ně dlouho a není to důležitý faktor,“
poznamenala V. Zachovalová z univerzity. Přesto mají děti
větší šanci závislosti se zbavit v patnácti letech než později,
v dospělosti. Podle zjištění odborníků rodiče bohužel své po-
tomky při odvykání příliš nepodporují, zvláště pak ti, co sami
kouří.                       Přetištěno z časopisu Školství

MATEŘSKÁ ŠKOLA BERUŠKA
ul. Pod Loretou, Chlumec nad Cidlinou

zve rodiče a děti k zápisu do MŠ
ve dnech 5. 3. - 16. 3. 2007

Do mateřské školy přijímáme děti od věku tří let,
po dohodě s rodiči a na základě doporučení lékaře i děti mladší.

Jak se bavíme v Berušce
$$ zábavné odpoledne - pouštění draků, opékání
$$ výlet do MŠ OhnišFany, výlet do lesa v ZachrašFanech
$$ návštěva hasičské zbrojnice
$$ návštěva Městské knihovny v Chlumci nad Cidlinou
$$ ekologická vycházka - Den Země - ke studánce na Františku
$$ zimní a letní sportovní hry 
$$ do MŠ zveme umělce, loutkoherce, chodíme do kina, divadla
$$ oslavujeme Mikuláše, Vánoce, Velikonoce, Den matek, MDD
$$ zasíláme výtvarné práce dětí do výtvarných soutěží
$$ 1x ročně jezdíme do školy v přírodě, jezdíme plavat do plaveckého bazénu v Jičíně
$$ pořádáme besídky pro rodiče, pro důchodce - Vánoce, Den matek
$$ loučíme se s nastávajícími školáky, spíme v MŠ
$$ jezdíme na výlety
$$ pořádáme výstavu dětských prací Rok v naší MŠ, vystavujeme dětské práce v městské

knihovně, na Novobydžovské Mateřince 
$$ navštěvujeme ZŠ, školní družinu
$$ spolupracujeme s pedagogicko-psychologickou poradnou, základní školou, ZUŠ, DDM,

se Speciálně pedagogickým centrem HK - logopedie, dětským lékařem
$$ spolupracujeme s Ekocentrem PALETA Pardubice, SEVER Hradec Králové - programy

s ekologickou tématikou
$$ zúčastňujeme se přehlídky mateřských škol v Novém Bydžově - NOVOBYDŽOVSKÁ

MATEŘINKA
$$ zúčastňujeme se soutěže pro předškoláky PRIMA PŘEDŠKOLÁK

Nadstandardní aktivity
Dětem nabízíme zapojení do kroužku hry na flétničku FLÉTNIČKA, hudebně pohybového krouž-
ku MÍČEK, kroužek výtvarné výchovy BARVIČKA, pracovní výchovy ŠIKULA, konstruktivní krou-
žek BOŘEK STAVITEL, kroužek anglického jazyka SLOVÍČKO a preventivní logopedická péče.

Spolupracujeme s rodiči
$$ společné akce rodičů s dětmi - besídky, dny otevřených dveří - pracovní dílny, drakiáda,

oslavy MDD, loučení se školáky, sběr papíru apod.
$$ vstup do prostor školy kdykoliv - po domluvě s rodiči
$$ přivádění a odvádění dětí průběžně dle dohody, adaptace dětí na prostředí MŠ apod.

Přij%te se podívat, těšíme se na vás!
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10. 3. Dětský maškarní karneval 
sobota Začátek: v 15.00 hod. v Říhově domě v Chlum-

ci nad Cidlinou
Program: % soutěže pro malé i velké

% tanec
% vyhodnocení nejlepších masek
% slosovatelné vstupenky

Vstupné: masky zdarma, děti 20,- Kč, 
dospělí 40,- Kč

S sebou: masku, chu_ bavit se, soutěžit a tan-
čit, občerstvení zajištěno

17. 3. II. kolo XX. ročníku Polabské ligy
sobota žactva v judu, které je zároveň

10. ročníkem Přátelských utkání
města Chlumec nad Cidlinou
Slavnostní v 10.30 hod. v tělocvičně ZŠ Chlu-
zahájení: mec n. C. (vchod je z parku)
Kategorie: rozdělení dle věku a váhy soutěžícího

Přij}te fandit svým dětem, kamarádům, spolužákům.

26. 3. Potáborové setkání „Jedlová 2006“
pondělí Děti, které prožily jarní prázdniny na horách s ná-

mi, si mohou přijít prohlédnout a objednat foto-
grafie z tábora, zhlédnout video.
Čas: od 14.30 - 16.30 hodin v klubovně

DDM, ul. 9. května
S sebou: přezůvky, 20,- Kč na CD s fotografiemi

Připravujeme: pro děti i rodiče zájezd do divadla
na pohádku, nabídku včas upřesníme

Nabízíme na léto 2006 tyto tábory:
Rybářský 30. 6. - 7. 7. 2007 RZ Seč Ústupky
František Langr 2 700,- Kč

Všeobecný I. 8. 7. - 20. 7. 2007 chata Bedřichovka,
Jitka Koulová 3 300,- Kč Orlické Záhoří

Všeobecný II. 4. 8. - 17. 8. 2007 RZ Naděje, Svratka
Mgr. Monika Brzáková 3 850,- Kč

Přihlášky na zájezdy, informace:

pondělí, středa: 8.00-17.00 hodin - areál DDM, ul. 9. května
(přestávka 11.30 - 12.30)

středa: 9.40-10.00 hodin - jazyková učebna ZŠ
(přízemí staré budovy)

Najdete nás také na stránkách www.ddmchlumec.net, kde
jsou články a fotografie z akcí, nabídka zájmových kroužků...

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE, Chlumec n. Cidl.

NABÍDKA AKCÍ NA MĚSÍC BŘEZEN 2007
& / fax: 495 485 357ul. 9. května

TERMÍN UZÁVĚREK A VYDÁNÍ
VÝTISKŮ CHLUMECKÝCH LISTŮ

Číslo Datum uzávěrky Datum vydání

3/07 čtvrtek 1. 3. čtvrtek 22. 3.
4/07 čtvrtek 5. 4. čtvrtek 26. 4.
5/07 čtvrtek 3. 5. čtvrtek 24. 5.
6/07 čtvrtek 7. 6. čtvrtek 28. 6.
7/07 čtvrtek 4. 7. čtvrtek 26. 7.
8/07 čtvrtek 2. 8. čtvrtek 23. 8.
9/07 čtvrtek 6. 9. čtvrtek 27. 9.

10/07 čtvrtek 4.10. čtvrtek 25.10.

Inzerce
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Zatímco se chlumecká základní škola právě seznámila
s budoucími prvňáčky prostřednictvím zápisů do 1. tříd, dům
dětí a mládeže se na své předškoláky teprve těšil. 

Dne 25. 1. 2007 jsme totiž přichystali pro budoucí ško-
láčky z mateřských škol již počtvrté soutěž o titul Prima
předškolák 2007. V Říhově domě spolu soutěžily děti z obou
mateřských škol z Chlumce - z MŠ U Zámku a MŠ Beruš-
ka a děti z MŠ v Nepolisech. Podívat a fandit se také přije-
ly děti z MŠ Výkleky. 

Každá školka si vybrala soutěžící předškoláky, kteří se
přišli představit porotě se svou oblíbenou hračkou, soutě-
žit ve volné disciplíně a plnit jednotlivé úkoly. Soutěžilo na-
konec 5 děvčat a 3 chlapci, další soutěžící bohužel one-
mocněli. 

Moderátorka Petra Hlubučková přivítala a představila
nejen soutěžící děti, ale také jejich kamarády, kteří jim při-
šli fandit. První disciplínou byl rozhovor, při kterém každý
soutěžící prozradil své jméno, věk a školku, kterou navště-
vují. Dostali ale i další otázky, například oblíbený večerníček,
nejmilejší pohádka, oblíbené jídlo atd. Ve volné disciplíně
hodnotila porota připravené básničky, písničky, zdramati-
zované pohádky, hru na flétnu i sportovní vystoupení s mí-
čem. Vystoupení byla velmi pěkná a nápaditá, svědčila o vel-
mi vyrovnaných dovednostech dětí. Ve třetí disciplíně si děti
losovaly kartičky s čísly jednotlivých úkolů, které musely
splnit - určovaly dopravní prostředky, poznávaly barvy, há-
daly pohádky atd. Porota měla však velmi těžký úkol, pro-
tože všechny děti byly velmi šikovné. Než se porota usne-
sla na výsledcích, diváci si spolu se soutěžícími kamarády
zatančili, naučili se písničku „Sněží, sněží“ a také taneček
- mazurku. 

Soutěž ukončilo slavnostní vyhodnocení a oznámení tří
nejlepších předškoláků, zde jsou výsledky:

1. místo Šimon Novotný MŠ Nepolisy
2. místo Kristina Applová MŠ Beruška
3. místo William Galamb MŠ Beruška

Ostatní soutěžící - seřazeno abecedně
Anna Klozová MŠ U Zámku
Vojtěch Kycelt MŠ U Zámku
Natálie Petružálková MŠ Beruška
Dominika Vlasáková MŠ U Zámku
Anna Zhřívalová MŠ Nepolisy

Všechny děti dostaly na památku diplomy, drobnou slad-
kost a ti nejlepší balíček se školními pomůckami. 

Poděkování patří moderátorce Petře Hlubučkové a po-
rotě, která rozhodovala o výsledcích: panu MgA. Janu Mo-
lingerovi (ředitel ZUŠ), paní Jitce Koulové (ředitelka DDM),
paní Mgr. Stanislavě Steklé (býv. učitelka ZŠ) a panu Jaro-
slavu Vosáhlovi (býv. učitel SŠ).

Dále děkujeme všem učitelkám z mateřských škol, kte-
ré děti pečlivě připravily a podpořily.

A co popřát všem nastávajícím předškolákům?
Přejeme jim úspěšný start do 1. třídy základní školy, sa-

mé příjemné zážitky a mnoho nových kamarádů.
Lucie Panchartková
pedagogická prac. DDM

V prosincovém čísle Chlumeckých
listů jsme psali o plánovaných turna-
jích do konce školního roku 2007.
Turnaj dne 20. ledna přilákal více jak
70 chlapců z Chlumce a okolí, přijely
si zahrát i čtyři týmy z Hradce Králové.
O medailové pozice se bojovalo tvrdě
(slovně i fyzicky), a tak se na trestné
lavici kluci dost často střídali. Důležité
ale je, že se během turnaje nikdo ne-
zranil. O velikonočních prázdninách ve

čtvrtek bude poslední turnaj v tomto
školním roce. Zveme nejen aktivní zá-
jemce o florbal, ale i diváky, kteří by
přišli podpořit hráče na hřišti. 

A zde jsou výsledky
z lednového turnaje:

Kategorie A - 5.-7. třída
1. místo Ludva team (Synek J., Bo-

háček, Kukal, Kučera, Er-
ben, Bui duc Nam)

2. místo ZŠ Josefa Gočára Hradec Kr.
3. místo DDM Hradec Králové
4. místo Panteři
5. místo Tygři

Kategorie B - 8.-9. třída
1. místo Opičky z Kambodži (Dra-

horád, Ovesný, Havránek, Zi-
ma, Kružík, Hermann, Bastin)

2. místo Ludva team 2
3. místo ZŠ Josefa Gočára Hradec Kr.
4. místo DDM Hradec Králové

Mirka Khorelová
ped. pracovnice DDM

Prima předškolák 2007

Volná disciplína - Dopravní prostředek: voda, vzduch či zem? Volná disciplína - Stavba komínu

Vítězové I. kategorie

Vítězové prima předškoláka

Florbal v lednu

Vítězové II. kategorie

Inzerce
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ru v rakouském Grossarlu vedl náčelník kmene dospělých
Junáka br. Vlad. Köhler-Mika. Zástupci 18 států rokovali
o formách činnosti dospělých skautů v rámci organizace
ISGF.

Prezident ISGF regionu Evropa Werner Wielguny
a Vlad. Köhler

Den zamyšlení - 22. únor. Skauti a skautky celého svě-
ta vzpomínají v tento den na narozeniny Roberta a Olave

Baden-Powellových (oba manželé se narodili 22. února).
Letos v tento den zažehnou sluneční paprsky na jejich
hrobu v keňské Nyen pochodeň, která poputuje až na svě-
tové Jamboree 2007 na ostrově Brownsea. V našem měs-
tě žijí ještě skauti, kteří se setkali osobně s představitelkou
dívčího skautingu lady Olave Baden-Powellovou, když po
2. světové válce navštívila východní Čechy.

Foglarova ulička v Hradci Králové. Za přispění hra-
decké radnice vzniká v HK jedinečná Foglarova ulička. Bu-
de v ní sídlit Muzeum skautingu a Jaroslava Foglara - má být
slavnostně otevřena 6. července 2007 u příležitosti stole-
tého výročí narození spisovatele. V uličce vznikne několik
originálních obchodů, restaurace „U Ježka v kleci“, klubov-
na „Bratrstva kočičí pracky“ s voskovými figurami.

Betlémské světlo přivezli do naší republiky skauti již
sedmnáckrát. Letos ho o posledním vánočním víkendu
převzali ve vídeňské katedrále Sv. Štěpána skauti z Brna.

MOUDRA
„Smát se každému slovu ne-

bo činu je vlastností lidí poše-
tilých, vůbec ničemu se nesmát
je znakem lidí hloupých.“

Erasmus Rotterdamsk

Skautskou stezku připravil br. Vladimír Köhler-Mika
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100 LET SKAUTINGU
- ZVĚD A PEDAGOG
U kolébky skautingu stála osobnost brit-

ského vojáka Roberta Baden-Powella, který
se po absolvování řady civilních a vojenských

škol zapojil do aktivní služby v armádě roku 1876 v Indii.
V době Búrské války v Africe dostal na starost organizo-
vání hraničářských jednotek na pomoc pravidelné britské
armádě. Jako spojky pracovali 12 - 15 letí chlapci, organi-
zovaní v jednotkách kadetů. V městě Mafeking se bránil
s 1 100 muži armády, policie a domobrany proti přesile
8 000 búrských vojáků. Byli osvobozeni vyloděnými posila-
mi až po 217 dnech.

Tato obrana Mafekingu byla po dlouhé době pro Brity
jediným příznivým obratem ve válce, a proto byl R. Baden-
-Powell povýšen na nejmladšího brigádního generála, stal
se národním hrdinou a v Británii vypukly ohromné oslavy. 

Velký zájem chlapců o vojenské
příručky, jejichž byl autorem a zkuše-
nost ze spolupráce s poslíčky v Ma-
fekingu mu vnukla myšlenku na se-
psání metodicko-výchovné knihy pro
kluky, kterou nazval „Scouting for
boys“. Vše, co v knize popisoval, také
prakticky vyzkoušel. V červenci 2007
odjel s dvacítkou vybraných chlapců
na první skautský tábor na světě. Ko-
nal se na ostrově Brownsea. Příruč-
ka „Scouting for boys“ vyšla v květ-

nu 1908 - úspěch byl ohromný.
Baden-Powell nechtěl původně zakládat žádné výchov-

né hnutí, natož organizaci pro výchovu dětí. Jenže anglická
mládež si houfně pořizovala vše, co potřebovala ke hře na
skauty. O prázdninách se uskutečnily další tábory a Baden-
-Powell se pomalu smiřoval s úspěchem. V září 1909 se

uskutečnilo prvé celostátní setkání skau-
tů v londýnském křiš_álovém paláci. Zú-
častnilo se jej 10 000 skautů a mezi ni-
mi byly i dívky.

ODEŠEL KAMARÁD...
Začátek roku 2007 přinesl smutek

do našich řad. Do Věčných lovišb odešel
bratr doc. PhDr. Jan Solfronk, CSc.,
sportovec a skvělý člověk, kterého od mlá-

dí znali v chlumeckém středisku Junáka pod jeho skaut-
ským jménem „Štruple“. Zúčastnil se řady táborů a dnes
otiskujeme jeho zážitky ze Sopotnice 1946, jak je ztvárnil
v Deníku z tábora.

Sedíme ve vesnici nad hromadou věcí, jak nás právě vy-
klopilo nákladní auto, které nás do Sopotnice dovezlo. Ihned
se vydává na vestu expedice s úkolem opatřiti povoz. Úkol
splnila, nebo_ za půl hodiny se ze stráně sesypal žebřiňák
a za chvíli plně naložený vyráží na cestu k táboru. Dovezl
nás na okraj lesa. Tam jsme náklad složili a žebřiňák jede
pro další „várku“. Nyní začíná „stéhovanie všelitkých náro-
duóv, k kterémuž vidno jesti militkých junochuóv, any tu-
žiec svaluóv svojich“, jak nějak by s humorem řekl Dalimil...

Nám ale do smíchu nebylo. Mráz nám šel po zádech,
když jsme se podívali na prudký svah pod námi. Za námi
se nevinně usmívaly 2-3 metrové bedničky, třicetilitrové
bančičky, vojenské napěchované kufříčky apod., které by-
lo nutno snésti na tra_ a odtud kamsi dále do údolí. 

Než řekli jsme si: „S chutí do toho a potom honem od
toho“. Nejprve jsme snesli kufry. Jeden z nich podnikl sa-
mostatně zdařilý výlet po stráni dolů, při čemž si lehko-
myslně urazil zámek, poskytujících tak vábný pohled do
svých hlubin střežících sladká tajemství. Mimo jiné se také
protrhl pytel s hrachem, takže ptáčkové měli co sbírat.

Já jsem osobně stál v polovině svahu a přepravoval vě-
ci přes nejnebezpečnější úsek (já jsem totiž vždy na nej-
ohroženějším místě). Zdvihám se pro další zásilku a vidím
mlékařské bandasky. Mrknu do jedné - prázdná, volám:
„Pozor, jede bandaska,“ a pouštím ji po svahu. Dole ji klu-
ci chytli. Vzal jsem druhou a poslal ji touže cestou. Než co
to? Bandaska se otevřela a z ní se vyvalila vejce, která svou
žlutí (už ne bělostí) vyčítavě svítila ke mně nahoru…
„Chy_te ji, chy_te ji,“ křičím, ne já nekřičím, já řvu zoufale
a skáču po svahu za ní, ale již pozdě. Bandaska narazila
na strom a skončila tak svou pou_. Sebral jsem žalostné
zbytky vajec a postaral se o další dopravu do tábora.

Každé zlo však bývá k něčemu dobré, tak i toto. Byl
jsem pověřen, abych vajíčka přebral - a výsledek? Nech_ mlu-
ví ti, kteří po práci si pochutnávali na smažených vejcích.
Jejich děkovný telegram adresovaný mé osobě, který ústně
vyřídila nejedna deputace, svědčil o jejich naprosté spoko-
jenosti. 

Ještě dnes rád vzpomínám na tuto první večeři na tá-
boře, tak těžce vydobytou. Krleš.

Solfronk Jan, 15 roků stár.

SKAUTSKÝM
SVĚTEM

Skautský ples. Letos pořádali
skauti poprvé v Chlumci n.C. 1. skaut-
ský ples v areálu hájenky v Luhách -
vydařil se!

Českou delegaci na 39. evropském skautském fo-

SKAUTSKOU STEZKOU

BŘEZEN - „MĚSÍC VRAN“

Inzerce
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V každém bytě najdeme spousty lá-
tek, které mohou vyvolávat nežádoucí
reakce našeho organismu. Např. cho-
váte-li doma kočku nebo psa, jejich
alergeny ulpívají na předmětech velmi
tvrdošíjně, a lze je nalézt i tam, kam
pes nebo kočka nikdy nepřijdou, avšak
dostanou se tam jejich majitelé - v ki-
nech a v obchodech.

Těmito škodlivými látkami v ovzdu-
ší však nejsou ohroženi jen alergici.
Cigaretový kouř například nutí k tzv.
pasivnímu kouření. Doklady o tom, že
pasivní kouření v sobě skrývá zdravot-
ní rizika, se množí. I když počet kuřá-
ků v posledních letech lehce poklesl,
nemohou se lidé, kteří špatně snášejí
škodliviny v ovzduší, pořádně nadech-
nout. Kvůli nadměrné tepelné izolaci
se do místností dostává málo čerstvé-
ho vzduchu. Pokud se důsledně a po-
řádně nevětrá, začne koncentrace škod-
livin ve vzduchu rychle stoupat. Počíta-
če se mohou značně zahřát a vypařovat

škodliviny. Kromě toho často mívají chla-
dicí tlakový ventilátor, který tyto látky
rozviřuje po místnosti. 

Čím jemnější prach, 
tím silnější účinek

Vzduch v místnosti si vzali na muš-
ku vědci. Ti vyvinuli přístroj, který do-
káže třídit a počítat poletující částeč-
ky prachu podle jejich velikosti.

Ukázalo se, že tři čtvrtiny pracho-
vých částic jsou velmi jemné, to zna-
mená, že mají průměr menší než jed-
na desetitisícina milimetru. O něco větší
částečky jemného prachu mají naproti
tomu lví podíl na znečištění vzduchu.
Takové částice o průměru asi jedné
třítisíciny milimetru vznikají především
při procesu hoření. Velmi jemné čás-
tečky, které dosud nemohly být měře-
ny, mají přitom obzvláštní význam při
reakcích lidského organismu na škod-
liviny v ovzduší. Existuje tedy dostatek

důvodů pro to, abychom dbali na větší
přívod čerstvého vzduchu do našich
bytů a kanceláří.

Tipy na zlepšení vzduchu 
v místnosti
1. Zvlhčujte vzduch v místnosti! Správ-

né teploty v místnosti můžete do-
cílit poměrně snadno, se správnou
vlhkostí vzduchu už to může být
problematičtější. V zimě se při vět-
rání dostává do místnosti studený
a relativně suchý vzduch. Zahřátím
vzduchu potom relativní vlhkost
vzduchu dále poklesne. Důsledkem
je vysychání sliznic a riziko nachla-
zení začne stoupat. Pomoci mohou
zvlhčovače vzduchu, které umožní
dosáhnout ideální čtyřicetiprocent-
ní až padesátiprocentní vlhkosti
vzduchu. Avšak nepřehánějte. Při
vlhkosti vzduchu nad 60 procent to-
tiž stoupá riziko napadení plísněmi.
Používáte-li zvlhčovač vzduchu, mu-
síte ho denně čistit a plnit čerstvou
vodou. Jinak se ze zvlhčovače stane
rozptylovač bakterií.

2. Zbavte se lapačů prachu! Alergici
mohou své obtíže zmírnit často už
tím, že sníží znečištění vzduchu
v místnosti nadměrným prachem.
Snažte se proto zbavit všech lapa-
čů prachu ve svém bytě. K těm patří
mimo jiné tlusté koberce, těžké zá-
věsy a otevřené regály. Další mož-
ností, jak se zbavit prachu, je pou-
žívání speciálních filtrů do vysavačů
pracujících s technologií známou
z výroby počítačů. Pomocí těchto fil-
trů lze ze vzduchu v místnosti vysát
až 99 procent pevných částic. 

3. Nepřetápějte v místnostech! Ideální
pokojová teplota v bytech a kance-
lářích je asi 20 stupňů Celsia, v lož-
nici plně postačí 18 stupňů. Vyšší
teploty mohou vést k poruchám
spánku.

Přetištěno z časopisu
Zdravý život Ú
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... Soud pak je v tom, že světlo přišlo na svět, ale lidé si
zamilovali více tmu než světlo, protože jejich skutky byly
zlé. /Jan 3,19/

Před lety byl vystavován pozoruhodný obraz. Když jste
se na něj zadívali z větší vzdálenosti, zdálo se vám, že vidí-
te mnicha, který se modlí se sepjatýma rukama a se sklo-
něnou hlavou. Když jste však přišli blíže a zkoumali jste
obraz podrobněji, viděli jste, že si ve skutečnosti mačká
citrón do sklenice s čajem. - JAKÝ TO OBRAZ LIDSKÉHO
SRDCE! - Povrchně pozorováno, je naše srdce sídlem veške-
ré moudrosti a mravní ušlechtilosti a všeho, co je v člověku
pravdivé, dobré a krásné. Když však pozorujete srdce z na-
prosté blízkosti a ve světle zjevení Božího, shledáte, že je
sídlem veškeré porušenosti a že odtud vyvěrá zhouba a smrt
časná i věčná. Zde nepomůže žádná morálka a žádné mrav-
ní předpisy. Zde může přinést změnu toliko ZNOVUZRO-
ZENÍ skrze víru v evangelium. Ale lidé neradi slyší, že jsou
před Bohem porušení a zahynulí. Nechtějí vstoupit do jas-
ného světla evangelia, aby viděli skutečnosti takové, jaké jsou.

Raději se dívají na svět i na sebe brýlemi lidských pojmů,
idejí a názorů, které jim nedovolí vidět věci v jejich pra-
vé podstatě. A tuto tmu lidských idealismů milují více než
světlo Božího zjevení, jak praví apoštol: „Toto pak jest ten
soud, že světlo přišlo na svět, ale milovali lidé více tmu než
světlo, nebo_ skutkové jejich byli zlí“ /Kraličtí/.

Co člověka znesvěcuje - poskvrňuje. Ježíš řekl: „Co vychá-
zí z člověka, to ho znesvěcuje. Z nitra totiž, z lidského
srdce, vycházejí zlé myšlenky, smilstvo, loupeže, vraždy, cham-
tivost, zlovolnost, lest, bezuzdnost, závistivý pohled, urážky,
rouhání, nadutost, opovážlivost. Všecko toto zlé vychází
z nitra a poskvrňuje člověka“ /Mk 7,20-23/.

Srdce je podobno pokladnici, z níž lze vynášet zlé
i dobré. Nebo_ ústa mluví z toho, čím je srdce přeplněno
/Mt 12,34n/. Pamatujme, že Bůh nehledí na vnějšek, ale na
srdce člověka. Proto jej upřímně prosme: „Srdce čistá stvoř
nám, Bože, a_ se můžeme radovat z toho, jak naše srdce
přetékají mírem, klidem a vděčností. Díky.“

J. Tesař - farář CČSH

Srdce člověka (nitro člověka) Jak provzdušnit bydlení

Puskte do bytu čerstvý vzduch!
Špatný vzduch v místnosti bývá příčinou mnoha obtíží. Sa-
motné větrání však vždycky nepomáhá. Nabízíme vám tipy
na lepší provzdušnění vašeho bytu.

Inzerce

Inzerce



SPORTSPORT

' SO 3. 2. 17:40 CHLUMEC - Jaroměř
' SO 10. 2. 17:40 CHLUMEC - Dvůr Králové
' SO 17. 2. 14:00 CHLUMEC - Nový Bydžov
' NE 4. 3. 15:50 CHLUMEC - Kunčice
' NE 11. 3. 17:40 CHLUMEC - N. Bydžov SD
' SO 17. 3. 14:00 CHLUMEC - Milíčeves
' SO 24. 3. 17:00 CHLUMEC - Kratonohy

' SO 31. 3. 14:00 CHLUMEC - soupeř bude upřesněn
' SO-NE 7. - 8. 4. - začátek mistr. utkání

Všechna utkání do 11. 3. budou sehrána v Novém Bydžo-
vě na nové umělé trávě v Chudonicích v rámci zimního
turnaje! Poté dle počasí a terénů.                           
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Trocha humoru
„Můj manžel je námořník a doma na dovolené je jen dva

týdny v roce.“
„To pro vás musí být hrozné, vi|te?“
„Jo, ale čtrnáct dní se to dá vydržet.“

„A jak spolu manželé vycházeli, pane svědku?“
„Moc pěkně, pane předsedo, pan Růžička na manželku

nikdy nevztáhl ruku, a když, tak jen v sebeobraně.“

Učitel: „Tomáši, proč jsi nebyl včera ve škole?“ 
„Máme přírůstek do rodiny.“
„Bratříčka nebo sestřičku?“ 
„Ne, nového tatínka.“

„Tak, paní Kratochvílová, te| se příjemně usmívejte,“
prosí fotograf. „Bude to trvat jen okamžik. Potom se zase
můžete tvářit normálně.“

„Sousede, váš pes kousl moji tchýni.“
„To je ale potvora! Nebudete mne za to žalovat?“ 
„Nebudu, ale rád bych toho psa od vás koupil.“

LV

Káva chrání
před vysokým

krevním tlakem
Pijáci kávy jsou vystaveni podle japonských
vědců z univerzity Keio podstatně menšímu
riziku onemocnění vysokým tlakem než ti,
kteří si ji zcela odříkají.

Denní konzumace jednoho až dvou šálků, jak zjistili při
zkoumání 4500 osob ve věku mezi 20 až 70 lety, prospívá
zejména lidem v nižším až středním věku.

Starší by si už měli dát pozor, protože u nich může do-
jít k nenapravitelnému poškození mozkových cév.

Na blahodárném účinku voňavého moku se podílí spe-
cifický druh polyphenolů. Obsahují ho kávová zrna. Je od-
povědný za rozšiřování cév. Přehnaná spotřeba lahodné-
ho nápoje ale může mít za následek vyšší tvorbu žaludeční
kyseliny.

Přetištěno z deníku Právo

Rozpis přípravných utkání
mužů FK Chlumec A (fotbal)
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V neděli 7. 1. se uskutečnil v chlu-
mecké Slavíčkově hale turnaj mladších
elévů (98 a mladších). Vítězem se stalo
po zásluze mužstvo SK Jičín, které celý
turnaj předvádělo nejlepší výkony.

RYBÁŘSTVÍ CHLUMEC CUP 2007
rozpis utkání ve skupinách

Chlumec A -    Skřivany 1:0
Stěžery -    Jičín 0:2 
RMSK -    Olympia 0:0
Chlumec B -    Jaroměř 0:1
Sadská -    Chlumec A 2:2
Xaverov -    Stěžery 0:2
Skřivany -    RMSK 0:1
Jičín -    Jaroměř 8:0
Olympia -    Sadská 6:0
Chlumec B -    Xaverov 0:0
Chlumec A -    RMSK 0:0 
Stěžery -    Jaroměř 0:0
Skřivany -    Olympia 0:0
Jičín -    Xaverov 5:1
Sadská -    RMSK 0:0
Stěžery -    Chlumec B 3:0
Chlumec A -    Olympia 0:0 
Jaroměř -    Xaverov 0:2
Skřivany -    Sadská 1:1
Jičín -    Chlumec B 4:0

Pořadí ve skupině A: 
1. Olympia HK 6 b. 6:0
2. Chlumec A 6 b. 3:2
3. RMSK 6 b. 1:0
4. Sadská 3 b. 3:9
5. Skřivany 2 b. 1:3

Pořadí ve skupině B:
1. Jičín 12 b. 19:1
2. Stěžery 7 b 5:2
3. Xaverov 4 b 3:7
4. Jaroměř 4 b. 1:10
5. Chlumec B 1 b 0:8

1. semifinále Olympia - Stěžery 2:0
2. semifinále Chlumec A - Jičín 0:4
o 9.-10. místo Skřivany - Chlumec B 2:0
o 7.- 8. místo Sadská - Jaroměř 2:0
o 5.- 6. místo RMSK - Xaverov 1:0
o 3.- 4. místo Stěžery - Chlumec A 1:0
finále Olympia - Jičín 0:1

Konečné pořadí: 
1.  Jičín 6.  Xaverov
2.  Olympia HK 7.  Sadská
3.  Stěžery 8.  Jaroměř
4.  Chlumec A 9.  Skřivany
5.  RMSK 10.  Chlumec B

Martin Firbacher (člen organizační-
ho výboru): V chlumecké hale jsme by-
li svědky kvalitních a vzrušujících bo-
jů malých elévů. Pohled na nadšenou
hru nejmenších adeptů fotbalu je do-
slova balzámem. Celý turnaj proběhl
bez sebemenších problémů, za což
bych chtěl poděkovat svým kolegům,

pánům Machačovi, Skalickému, Kozo-
vi a Pilnému. Děkujeme také hlavnímu
sponzorovi turnaje firmě Rybářství Chlu-
mec, jejíž představitel pan Ing. Vacek
předal nejmenším drobné pozornosti.
Celý turnaj s naprostým přehledem
odřídil Petr Hrabík a nesmím zapome-
nout ani na kvalitně fungující občer-
stvení pod vedením Zdeny Lajtochové.
Již se těšíme na další ročník!

M.F.

Narozené děti s trvalým bydlištěm v Chlumci n. C.
Petr Nováček Daniel Hampl Veronika Dolečková

Odešli z našich řad
Marie Müllerová 82 let
Jaroslav Midloch 82 let
Božena Křepelová 94 let
Marie Volejníková 59 let
Františka Pešková 92 let

Marie Macháčková 86 let
Vítězslav Steklý 97 let

Za evidenci obyvatel: I. Fölklová

Sňatky uzavřené v obřadní síni MěÚ
2. 2. 2007

Martin Záleský     + Markéta Tröstrová
Milan Kožíšek + Renata Drábková

Za matriku I. Uchytilová

Výročí narození - březen 2007
80 let

Paní Helena Vošoustová nar. 4. 3. 1927
Krkonošská 186, Chlumec nad Cidlinou

Pan Josef Bazka nar. 13. 3. 1927
Starobranská 41, Chlumec nad Cidlinou

85 let

Pan Otakar Henzl nar. 3. 3. 1922
Zámostecká 52, Chlumec nad Cidlinou

Paní Věra Stoklasová nar. 9. 3. 1922
Říhova 324, Chlumec nad Cidlinou

Paní Věra Švecová nar. 21. 3. 1922
Husova 44, Chlumec nad Cidlinou

91 let

Paní Marie Doležalová nar. 18. 3. 1916
Říhova 365, Chlumec nad Cidlinou

95 let

Pan Josef Diviš nar. 14. 3. 1912
Pamětník 11

Všem oslavencům srdečně blahopřejeme.
Za sociální oddělení: Mgr. Zdena Valentová

Turnaj mladších elévů

BEZVANET CUP 2007
KOŘISTÍ JIČÍNA!!

V chlumecké Slavíčkově hale se 13. 1. 2007 uskutečnil turnaj mužů ve fot-
bale. Po zásluze si prvenství odvezl tým Jičína A, který předváděl po celý turnaj
nejlepší výkony.

Celkové pořadí:
1. SK Jičín A 5. FK Chlumec 9. Kosičky 
2. N. Bydžov A 6. SK Jičín B 10. Poděbrady 
3. Roudnice 7. SK Převýšov 
4. N. Bydžov B 8. Lovčice 

SKUPINA A: CHLUMEC - LOVČICE 2:1, N. BYDŽOV A - PODĚBRADY 3:1,
CHLUMEC - JIČÍN B 3:1, N. BYDŽOV A - LOVČICE 2:1, JIČÍN B - PODĚBRA-
DY 3:2, N. BYDŽOV A - CHLUMEC 2:1, LOVČICE - PODĚBRADY 3:2, N. BYD-
ŽOV A - JIČÍN B 2:1, CHLUMEC - PODĚBRADY 3:2, JIČÍN B - LOVČICE 4:0

SKUPINA B: N. BYDŽOV B - KOSIČKY 3:1, PŘEVÝŠOV - ROUDNICE 4:4, JI-
ČÍN A - N. BYDŽOV B 4:2, PŘEVÝŠOV - KOSIČKY 1:1, ROUDNICE - JIČÍN A 0:8,
N. BYDŽOV B - PŘEVÝŠOV 1:1, ROUDNICE - KOSIČKY 3:1, PŘEVÝŠOV - JI-
ČÍN A 0:3, N. BYDŽOV B - ROUDNICE 2:1, KOSIČKY - JIČÍN A 2:3

ČTVRTFINÁLE: N. BYDŽOV A - PŘEVÝŠOV 1:1, 4:3 PK, CHLUMEC - ROUD-
NICE 1:3, JIČÍN B - N. BYDŽOV B 2:6, LOVČICE - JIČÍN A 0:3
o 9.-10. MÍSTO KOSIČKY - PODĚBRADY 3:0
SEMIFINÁLOVÉ DUELY: N. BYDŽOV A - ROUDNICE 3:3, 2:0 PK, N. BYD-
ŽOV B - JIČÍN A 2:5 
o 3. místo N. BYDŽOV B - ROUDNICE 1:4
finále N. BYDŽOV A - JIČÍN A 1:5 

Nejlepší střelec: Vacek (SK Jičín A) 8 branek
Sestava Chlumce: Černohlávek P., Stejskal - Volný M., Volný J., Rusín V., Jan-
da P., Černý M., Jelínek J., Hanuš J., Škrha M., Beneš V., Drahorád M.

Martin Firbacher (hlavní pořadatel): Turnaj se určitě povedl. K vidění byly dra-
matické zápasy, několikrát i s penaltovým rozuzlením. Výhra Jičína je zaslou-
žená. Diváci jistě ocenili i individuální výkony některých hráčů jako např. Říhy
z Roudnice, Hrušky z Nového Bydžova, nebo jičínského Vacka. Děkuji všem
zúčastněným týmům za kvalitní výkony. Stejně tak musím poděkovat i celému
organizačnímu štábu, který vedle mě tvořili ještě pánové Krenčík, Čihák, Vaní-
ček a Heger. Solidními výkony se prezentovala dvojice sudích J. Průcha, Kubiš-
ta a nesmím zapomenout také na sponzory firmu Bezva net Chlumec n. C. a řez-
nictví pana Pajkrta Chlumec. Už se těšíme na příští ročník!!                   M.F.

Inzerce



INZERCEINZERCE

Ú
N

O
R

 2
00

7

43

SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA
C

H
LU

M
E

C
K

É
 L

IS
T

Y

42

CHLUMECKÉ LISTY % Periodikum - 12x ročně % Číslo 2, vydáno 22. února 2007 % Náklad 1000 ks % Vydává Město Chlumec nad
Cidlinou, Klicperovo nám. 64/I., IČO: 00268861 pod registrační značkou MK ČR E 11410 % Místo vydání - Chlumec nad Cidlinou %
Řídí redakční rada % Vytiskl TNM Print, s.r.o., Poděbrady % Příspěvky nejsou honorovány a nevracejí se % Příspěvky zasílejte psané na
stroji ob řádek nebo v digitální formě (na disketě) na adresu: Městský úřad - správní odbor, 503 51 Chlumec nad Cidlinou, te-
lefon 495 703 891 nebo elektronickou poštou na adresu: chlisty@seznam.cz % Názory vyjádřené v článcích se nemusí shodovat
s názorem redakce a vydavatele % Foto na první straně obálky Ant. Fibigr % Uzávěrka příštího čísla 1. 3. 2007

Dagmar Sejkorová
s rodinou

děkuje všem přátelům a známým
za projevy soustrasti
při úmrtí manžela

Františka SEJKORY.

Dne 31. ledna
uplynulo již 15 let

od úmrtí 

pana Josefa ŠPÁSE,
pokrývače z Chlumce n. C.

Za vzpomínku děkujeme všem,
kteří ho znali a měli rádi.

Manželka a synové s rodinami

16. 11. 2006 to bylo
již smutných 8 let,

co mezi námi není náš
milovaný tatínek a dědeček

pan

Vlastimil BENDÁSEK.

Stále na něj s láskou vzpomínáme.
Prosím, kdo jste ho znali a měli rádi,

věnujte mu tichou vzpomínku.

Dcera Zuzana Vašáková s rodinou
a syn Vlastimil Bendásek.

Dne 1. 2. 2007 uplynulo 25 roků
od úmrtí našeho tatínka a dědečka

pana

Františka HAVLÍČKA,
dlouholetého příslušníka VB v Chlumci n. C.

a 5. 11. 2007 vzpomeneme 35. výročí
od náhlé smrti jeho manželky,

maminky a babičky
paní

Věry HAVLÍČKOVÉ.

Kdo jste je znali,
vzpomeňte si s láskou a úctou s námi.

Děkuje
Věra Pšeničková-Havlíčková

dcera

Dne 20. 2. 2007 to byl již rok,
co nám bez slůvka rozloučení
odešla naše drahá maminka

a babička

paní

Jindra BENDÁSKOVÁ.

S bolestí v srdci na ni stále vzpomínáme
a ještě pořád nevěříme...

Prosím, kdo jste ji měli rádi,
věnujte ji tichou vzpomínku.

Syn Vlastimil Bendásek,
dcera Zuzana Vašáková s manželem

a vnoučata Honza a Zuzanka.

Inzerce
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